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GEMEENTE HILVERSUM
RAADSVERGADERING VAN 8 JUNI 2022

(verslag)

Voorzitter: de heer G.M. van den Top, burgemeester.

Aanwezig zijn de leden: de dames A. van de Beek (Democraten Hilversum) en M. Boukhriss (Hart voor
Hilversum), de heren P. van den Brink (D66), J.J.A.N. Deen (D66) en R.J.H. Docter (Democraten
Hilversum), de dames F.F. van Drooge (PvdA) en F. Durlacher (Belang van Nederland), de heer M.E.
Eerenberg (Hart voor Hilversum), mevrouw J.F. van Exel-van Dijk (CDA), de heren H.H. Fennema
(VVD), J.E.M.G. Göbbels (Democraten Hilversum), R.H. van Grieken (D66)(vanaf agendapunt 5) en
C.M. Groeneveld (Hart voor Hilversum), mevrouw B. van Hattum (D66), de heer S.J. Hexspoor
(GroenLinks), mevrouw C. Jansson (Hart voor Hilversum) (vanaf agendapunt 5), de heer T. de Jong
(CDA)(vanaf agendapunt 5), de dames M.J. de Jong-Schrijvers (Hart voor Hilversum) en J. Kalk (PvdA),
de heren H. Koç (Hart voor Hilversum) en R.J.G. Lancé (Hart voor Hilversum), mevrouw H.M.G.J. van de
Linde (VVD), de heren H.J. Lindeboom (D66), R.G. Lomans (GroenLinks) B. Nanninga (ChristenUnie) en
G.J. Postma (CDA), mevrouw R.W.C. Redmeijer (Hart voor Hilversum), de heer F.W. Reijmerink
(VVD)(vanaf agendapunt 5) en M.H.A. Remmers (GroenLinks), de heren A.R.C. Scheepers (VVD) en
D.E.O. Streutker (CDA), mevrouw B. Verweij (SP), de heren P.C.M. Vonk (SP), N.G.T. van Voorden
(CDA) en J.A. van Waarden (GroenLinks), de dames K.J. Walters (Hart voor Hilversum) en V. Wesselink
(D66), de heer T.R. Westerneng (VVD), mevrouw A.J. Wolthers (D66)(tot agendapunt 4), de heer A.
Zaabat (D66) en mevrouw E.M. Zeeuw van der Laan (VVD);

Griffier: de heer P.M.H. van Ruitenbeek.

Wethouders: de heren B. Heller, mevrouw K. van Hunnik (vanaf agendapunt 3), de heren G. Kuipers (tot
agendapunt 4), A.R.C. Scheepers, F.G.J. Voorink (tot agendapunt 4) en N.G.T. van Voorden (vanaf
agendapunt 3) en de dames K.J. Walters en A.J. Wolthers (tot agendapunt 4).

Tevens aanwezig: formateur mevrouw A. Vreugdenhil-de Blécourt.

De VOORZITTER opent de raadsvergadering en heet allen welkom.

1. VASTSTELLEN AGENDA

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. RAADSVOORSTEL VASTSTELLEN COALITIEAKKOORD

De VOORZITTER deelt mee dat vanavond wordt gedebatteerd over het coalitieakkoord, dat de
fracties van Hart voor Hilversum, de VVD, GroenLinks en het CDA op voorstel van formateur mevrouw
Vreugdenhil en onder haar voorzitterschap en leiding samen hebben bereikt.

Ten aanzien van het voorstel om in te stemmen met het coalitieakkoord is een amendement A 22-
34 ‘Samen aan de slag’ rondgestuurd. Het voorstel in dat amendement is om niet in te stemmen met het
coalitieakkoord, maar daarvan kennis te nemen. De heer Deen zal daarop straks een toelichting geven.
Tegelijkertijd hebben andere partijen ook amendementen en moties aangekondigd. Als die worden
aangenomen moeten ze worden verwerkt in het coalitieakkoord. Als de raad kennis neemt van het
coalitieakkoord, wordt dat niet vastgesteld en is het niet mogelijk dat te amenderen. Hij stelt de raadsleden
voor om in hun beraadslagingen aandacht daaraan te besteden.
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Mevrouw REDMEIJER merkt op dat het even heeft geduurd voor het voorstel voorligt over hoe de
gemeenteraad de komende jaren zal omgaan met het mooie Hilversum. Hilversum is een prachtige
gemeente, die te maken heeft met grote uitdagingen op het gebied van welzijn, betaalbare woningen,
klimaat en groen, veiligheid en duurzaamheid. Er zijn dus vele uitdagingen voor de inwoners, verenigingen
en maatschappelijke instellingen en in het voorliggende akkoord is een aantal daarvan benoemd. Samen
met inwoners en de raad zijn richtingen gezocht. Gezien dat het vertrouwen in de politiek laag is,
polarisatie een steeds groter probleem wordt en groepen tegenover elkaar staan vindt de coalitie dat de
gemeente daaraan aandacht moet besteden.

Voorliggend plan geeft aan hoe de coalitie kijkt naar het willen samenwerken om het mooier en
beter voor inwoners te maken. Vertrouwen is een werkwoord en komt niet zomaar als je niets doet. Met
vertrouwen moet je samen aan de slag. Je moet naar elkaar willen luisteren, elkaar de ruimte gunnen,
respect hebben voor elkaar en kijken naar de behoeften van de ander. Als men dat voor elkaar heeft kan
men dat betrekken op de inwoners.

Hart voor Hilversum is trots op het voorstel dat zij samen met collega’s heeft gemaakt. Er staan
mooie punten in benoemd voor de inwoners, zoals meer betaalbare woonruimten, woningen realiseren
zonder meteen megalomane projecten op te zetten door bestaande grond en bestaande woningen te
benutten, wijk- en buurtgericht werken, hulp bieden aan het dierenasiel, ruimte bieden voor het vliegveld in
de toekomst en dat eventueel verduurzamen, ruimte bieden voor ondernemers, ruimte bieden voor
verenigingen en buurt- en wijkcentra en een ontmoetingsplek realiseren in De Riebeeck. De coalitie wil
graag praktische duurzaamheid waarvan mensen blij worden. Dit alles is niet alleen opgesteld met de
VVD, GroenLinks en het CDA, maar ook gedaan met de input van andere partijen uit de raad, zowel bij de
verkennende gesprekken als in de ronde verderop in de formatie. BVNL zei bijvoorbeeld last te hebben
van de verkeersonveiligheid rondom de scholen en ook dat punt is opgenomen in de plannen.

Graag hoort haar fractie wat de raadsleden van de plannen vinden. De fractie van Hart voor
Hilversum is ontzettend trots op mevrouw Vreugdenhil, die de formatie wilde leiden. De formateur is niet
één keer betrapt kunnen worden op het zich bemoeien met de inhoud. Zij heeft de partijen constant op het
samen gekozen pad gehouden, waarmee zij heel erg blij zijn. Namens het bestuur van Hart voor Hilversum
dankt zij mevrouw Vreugdenhil daarom heel hartelijk.

De VOORZITTER heeft gezien hoe mevrouw Vreugdenhil het formatieproces ter hand heeft
genomen en vond het fijn dat hijzelf af en toe is bijgepraat. Haar professionele achtergrond heeft volgens
hem een belangrijke rol gespeeld in de kwaliteit van het verrichte werk, dat op uitermate zorgvuldige wijze
heeft plaatsgevonden. Mede namens de hele gemeente zegt hij haarvoor dank. Namens allen dankt hij haar
voor haar inzet. Vanwege haar verbindend vermogen krijgt zij een bijbehorend cadeau aangeboden.

Mevrouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT vertelt dat de gesprekken uitermate plezierig
verliepen, zelfs die over de hondenbelasting. Zij hoopt dat de inzet om echt te bedenken wat goed voor
inwoners van Hilversum is de komende vier jaar een continu proces mag zijn.

De heer FENNEMA vond het bereiken van een akkoord best lastig, omdat dat een complex proces
is. Op sommige momenten heeft hem dat meer twijfels gebracht dan zekerheden gegeven. Hij vroeg zich af
of het voorliggende akkoord wel goed is en of dat nu een akkoord op hoofdlijnen is, wat men zo graag
wilde hebben. Is er wel genoeg ruimte geweest voor de andere partijen binnen de coalitie en daarbuiten? Is
de eigen fractie wel genoeg meegenomen en komt het VVD-geluid wel goed genoeg naar voren? Vindt
hijzelf het akkoord wel goed? Dat waren vragen die bij hem op kwamen en op veel van deze vragen heeft
hij inmiddels een enigszins geruststellend antwoord voor hemzelf kunnen formuleren.

Er staan natuurlijk ook dingen in het akkoord die de VVD er liever niet in had gehad, maar hij weet
ook zeker dat er dingen in staan die andere partijen er liever niet in hadden gehad. Hij denkt dat daarin de
balans aardig is gevonden. Een akkoord als dit is altijd een compromis en als je niet bereid bent dat te
sluiten op de inhoudelijke punten kun je er maar beter niet aan beginnen.

De coalitiepartijen wilden eigenlijk niet te veel vastleggen. Maar een akkoord waarin je niet
opschrjft hoe het moet of welke kant het op moet, daarmee kun je ook weer niet aankomen. Dus er moet
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wel iets in staan, zodat uiteindelijk veel concrete punten in het akkoord zijn opgenomen. Bij alle punten
staat ‘concreet willen we met de raad aan de slag met’. Hij hoopt dat de raadsleden dat ook zo gelezen
hebben. Het is de bedoeling om op al die punten met de raad in gesprek te gaan. Het zou dus kunnen op
sommige punten tot andere oplossingsrichtingen te komen en dat is wat hem betreft helemaal oké.
Misschien hebben andere raadsfracties bijvoorbeeld wel een betere mening dan hemzelf.

Waarmee de VVD-fractie blij is, is dat het akkoord alle grote uitdagingen benoemt en voor veel
zaken in ieder geval een oplossingsrichting voorstelt. De grote thema’s wonen, groei, duurzaamheid,
mobiliteit, cultuur en de complexe opgaven in het sociaal domein staan er wel allemaal in. De coalitie
denkt dat het akkoord een goede leidraad is voor de komende vier jaar en die denkt dat zij daarmee
Hilversum en haar inwoners recht doet.

Hij verzekert dat het proces om te komen tot het akkoord echt zorgvuldig is geweest. Ook is
gekeken of het betaalbaar is en zelfs is er een behoedzaamheidsreserve in opgenomen. Mocht het
meevallen, dan is er zelfs nog meer ruimte. Dat is misschien ook een geruststelling aan de raad.

Op 8 juni 1876 stond het kohier belasting der honden op dc raadsagenda. Dc raad heeft in 1842
besloten om de hondenbelasting in te voeren en kreeg daarvoor het akkoord van Provinciale Staten van
Noord-Holland. Voor zogenaamde honden van weelde betaalde een inwoner eind 19e eeuw drie gulden per
jaar en voor andere honden twee gulden. Als je geen aangifte van je hond deed kreeg je een bekeuring van
zes gulden. Daarom kon je dat maar beter netjes doen. Nu is het voorstel om met de hondenbelasting te
stoppen. Als de plannen in het akkoord verwezenlijkt worden en net als de hondenbelasting het 180 jaar
volhouden, dan is de VVD-fractie dik tevreden. Hij is ronduit trots op de manier waarop het akkoord tot
stand is gekomen, omdat het ruimte laat voor de raad om zijn werk te doen. Hij nodigt de raad dan ook van
harte uit om de plannen in het akkoord waar mogelijk beter te maken.

Mevrouw REMMERS merkt op dat GrocnLinks eind maart door Hart voor Hilversum werd gebeld
en is gevraagd mcc te praten over een nieuwe coalitie. Zij was toen niet gelijk enthousiast. De coalitie die
Hart voor Hilversum wilde onderzoeken was voor die partij een droomcoalitie. Zou GroenLinks daarbij
een doekje voor het linkse bloeden gaan worden? Zo begon GroenLinks aan de gesprekken. Daarentegen
wilde GroenLinks niet weglopen voor bestuurlijke verantwoordelijkheid, dat zij de afgelopen vier jaar ook
heeft gedragen. De uitkomst moest ook voor haar fractie en haar achterban aantrekkelijk zijn.

Onder leiding van mevrouw Vreugdenhil gingen de gesprekspartners op zoek naar wat hen bindt,
wat heel veel bleek te zijn. Met de partijen die aan tafel zijn gekomen is zij het eigenlijk voor een heel
groot deel eens. De opgaven zijn er op het gebied van mobiliteit, wonen, het sociaal domein en
duurzaamheid. Gaande de gesprekken waren er voor GroenLinks een aantal kantelpunten. Bij mobiliteit
ging het niet zozeer over het leggen van meer asfalt, dat geen oplossing voor meer doorstroming is. Het
ging om meer ruimte voor de fiets en fietsveiligheid. Wat zeker helpt is een aantal bakfietsende ouders met
jongere kinderen. Dat is al lang niet meer voorbehouden aan GroenLinksers. Het onderzoek naar de tunnel
werd in één pennenstreek naar een heel diepe lade verwezen. Dat onderzoek heeft GrocnLinks nooit
gewild. De partij werd echt enthousiast en zij werd dat over meer zaken, zoals een norm van 130% van het
minimuminkomen voor minimaregelingen en een ruimhartig minimabeleid, niet alleen voor
uitkeringsgerechtigden, maar ook voor werkende armen. Opgelegde taakstellingen van het Rijk worden
niet rechtstreeks doorgevoerd op het dossier jeugd. Er komt meer capaciteit voor schuldhulpverlcning en
op het Sociaal Plein wordt uitgegaan van vertrouwen in inwoners.

Er zal meer gebouwd worden. Er wordt voortgebouwd op de woonvisie. Tot 2030 worden er 3.000
woningen gebouwd en er wordt daarbij voorrang gegeven aan mensen met cruciale beroepen. De
parkeernorm mag omlaag en een maximumsnelheid van 30 km per uur wordt meer de norm in de
binnenstad. Halverwege de onderhandelingen kwam er een titel van een Engels liedje in haar hoofd, dat er
niet meer is uitgegaan: ‘1f you can’t be with the one you love, love the one you’re with. Na drie maanden
durft zij te zeggen dat haar liefde is gegroeid. Zij heeft vertrouwen in het college en het programma.
Eenvoudig zal het niet zijn, want het college en de coalitie willen het vooral samen doen, met de raad en
Hilversummers die er zijn en Hilversummers die er niet zo automatisch zijn. Dat vraagt
doorzettingsvermogen, meer luisteren dan praten, het adagium van de formateur. Voor haar fractie is dat
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samen met 33 collega’s in de raad. Als zij voorstellen doen om Hilversum socialer of duurzamer te maken
zullen zij GroenLinks aan hun zijde vinden.

Zij eindigt met een citaat van Paul Coelho: ‘De wereld verandert door jouw voorbeeld, niet door
jouw mening.’ Als er straks basisbanen worden georganiseerd gaat de gemeentelijke Organisatie wat haar
betreft mensen zelf in dienst nemen. Het maatschappelijk vastgoed van de gemeente moet ook zo snel
mogelijk verduurzamen.

Haar kleine aarzeling gaat over de motie om het ronddelen van kroketten tijdens de
raadsvergadering af te schaffen. Zij is bang dat die nu nog geen meerderheid krijgt. Dat is echter volgens
haar een kwestie van tijd totdat de raad hierin het goede voorbeeld zal geven.

De heer STREUTKER staat met gepaste trots met een coalitieakkoord in de hand, dat er niet alleen
mooi uitziet, maar ook fijn is om te lezen. Hij complimenteert iedereen die er vanuit de coalitie aan heeft
meegewerkt, maar ook degenen waarmee namens de overige raadsfracties is gesproken. Dat is volgens
hem de opmaat naar een andere bestuurscultuur, waarin men met elkaar in dialoog gaat in plaats van in
conflict.

De opgaven voor Hilversum worden eigenlijk breed gedeeld. Alle partijen in de Hilversumse raad
zien de grote uitdagingen voor Hilversum en hebben ook hoge ambities voor de mediastad.

Met het coalitieakkoord wil de coalitie een aantal concrete oplossingsrichtingen aanbieden. Dat
betekent niet bij het kruisje tekenen, maar het is veel meer de gedachte om samen het gesprek aan te gaan
en daaraan invulling te geven. In ieder geval wil hij kennis van het coalitieakkoord nemen en daarmee ook
iets gaan doen, daaraan heeft men het meeste.

Vervolgens gaat hij in op de inhoud van het coalitieakkoord. Het CDA herkent heel veel van haar
eigen verkiezingsprogramma daarin, zoals het behoud van het vliegveld, het behoud van de unieke natuur
en bescherming van het illusielandschap, bouwen met voorrang voor Hilversummers, met name mensen
die in het onderwijs werkzaam zijn, zorgprofessionals en hulpverleners, meer groen in de buurt, investeren
in bewegen en sport, een divers en cultureel klimaat in Hilversum en het bedrijven van politiek met hoofd
en hart. Dat past ook weer heel goed bij die andere bestuurscultuur die hij met inwoners wil nastreven: met
een warm hart en een koel hoofd.

Het coalitieakkoord is volgens hem goed voor Hilversum. Hij koestert Hilversum en wil daarmee
als raad en met heel Hilversum aan de slag gaan.

De heer DEEN ziet de goede intenties van het akkoord van het nieuwe college af druipen. De titel
‘Hilversum koesteren’ valt hem het eerste op. Koesteren betekent volgens Van Dale verzorgen, liefderjk
verplegen of conserveren. De focus van het college lijkt ook wel een beetje te liggen bij 70+’ers die gratis
met de bus naar de heide kunnen om samen met hun belastingvrije hond vanuit het tuindorp door het
illusielandschap te wandelen. Dat is lekker rustig, omdat er voor jongeren geen woning is te vinden.

D66 kijkt liever vooruit dan te koesteren. Hilversum kan ook wel tegen een stootje en is al jaren
volop in beweging, wat ook heel veel kansen biedt. Niet alles is een bedreiging. Deelscooters wil hij niet
als verrommeling, maar als een oplossing zien.

Naast goede intenties ziet hij ook veel goede ideeën en plannen op verschillende thema’s,
bijvoorbeeld zorg. Gelukkig wordt hetgeen is opgebouwd de komende jaren deels doorgezet. De fietsbrug
is al bijna in kannen en kruiken en daarmee wordt doorgegaan. Op de wijkaanpak vanuit de woonvisie
wacht de raad al een tijdje met smart. Daarmee wordt het college ook concreet. Hilversum staat voor grote
opgaven en de probleemschets van het college is kraakhelder, maar de oplossingen zijn dat wat D66 betreft
niet. De wooncrisis, klimaatcrisis, de energiecrisis en de stijgende kans op ongelijkheid zullen volgens hem
met het voorliggende akkoord niet voldoende worden geadresseerd. D66 zal de komende jaren dan ook
keihard werken om met meer ambitie tot oplossingen te komen voor een mooier en beter Hilversum. Dan
denkt hij vooral aan wonen. In een illusielandschap kun je namelijk niet wonen. Het is zijns inziens
onbegrijpelijk om een kans als het Arenapark af te serveren. Het Stationsgebied krijgt er met een
pennenstreek wat lagen bij, maar elders lijkt dat een taboe. De vraag is daarom of 14.000
woningzoekenden niet gehoord zijn. Grofweg 3.000 woningen erbij noemt hij een farce. Het lijkt wel of
het college op dat onderwerp de kop heel diep in het zand heeft gestoken.
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De afgelopen jaren is er op onderwijs veel bereikt, zoals een solide huisvestingsprogramma en een
educatieve agenda. Maar de gemeente kan naar zijn mening nu niet op haar lauweren gaan rusten.
Groeiende kansenongelijkheid en de impact van corona maken dat de gemeente nog vol aan de bak moet.
D66 zal zich de komende jaren dan ook hard maken voor een integralerjeugdbeleid, passend onderwijs
voor ieder kind en meer kansengelijkheid. De PvdA heeft daarvoor een mooie motie voorbereid die D66
van harte ondersteunt.

Het college is het er nog niet over eens of de gemeente in 2040 of 2050 van het gas af moet. Deze
winter is er misschien al onvoldoende gas en mensen kunnen hun energierekeningen ook niet betalen. De
gemeente zal daarom zijns inziens sneller moeten gaan van visie tot uitvoering en ook een collectieve
aanpak niet moeten schuwen. Er is nog veel onzeker, wat veel bijsturen en misschien ook fouten maken
betekent. Hij stelt echter voor samen met daadkracht aan de slag te gaan. Er staat veel moois in het
akkoord, ook op de inhoud. Maar dat is en voelt duidelijk niet als het akkoord van D66. Er wordt flink
gesproken over de bestuurscultuur, wat met horten en stoten gaat. Daarom heeft hij een amendement
opgesteld en dat uitvoerig vooraf met alle partijen besproken. De raad heeft unaniem gezegd dat het in de
toekomst beter moet. Hij ziet het akkoord als een werkprogramma voor het college en meerdere gemeenten
stellen dat ook niet vast. Het akkoord zou men kunnen opvatten als dat de meerderheid intenties en plannen
opdringt aan de rest, en dat is niet hoe hij het akkoord heeft gelezen. De raad kan in plaats daarvan samen
aan de slag en kan kennis nemen van het akkoord.

Amendement: A22-34 ‘Samen aan de slag’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni, behandelend
coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum koesteren’;
overwegende dat:
• het belangrijk is om serieus werk te maken van de bestuurscultuur in Hilversum;
• investeren in draagvlak, ruimte bieden voor dialoog en bouwen aan vertrouwen hier aan

bijdragen;
• werken aan breed draagvlak begint bij dit akkoord en de uitvoering ervan door het college

zelf;
• een coalitieakkoord geen instemming behoeft van de gemeenteraad, het is immers geen

raadsakkoord;
besluit beslispunt 1 als volgt te wijzigen:
1. Kennis te nemen van het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum koesteren’;
een tweede beslispunt toe te voegen:
2. Het hierin beschreven voornemen om samen te werken te onderschrijven;
en gaat over tot de orde van de dag.
(Amendement A 22-34 van D66)

Mevrouw VERWEIJ bedankt allereerst alle oud-collegeleden die zich de afgelopen vier jaar heel
erg hard hebben moeten inspannen om allerlei crises te overwinnen. Wethouder Voorink is zij nog een fles
wijn verschuldigd, omdat zij een weddenschap van hem heeft verloren.

De erfenis van het oude college over te toeslagenouders draagt zij aan het nieuwe college over. Er
zijn 185 Hilversumse gezinnen gedupeerd, waarvan er in elk geval 127 zijn erkend. Een boek van de SP
met foto’s van verschillende gedupeerde gezinnen en cijfers genaamd ‘Wegcijferen, teruggevochten’
overhandigt zij aan de burgemeester, zodat die het kan doen toekomen aan de nieuwe wethouder.

Het nieuwe akkoord bevat best wel dingen die de SP leuk vindt, zoals horeca toestaan in buurten
en wijken, wat de SP ook wel eens heeft bepleit. Daarmee kiest het college als kader om het
horecaconcentratiegebied los te laten. Dat betekent dat er nieuw beleid moet komen, waarnaar zij uitziet.

Het coalitieakkoord laat ook een heleboel staand beleid niet besproken of onveranderd. Dat
betekent dat de raad een lijst moet maken met welk beleid sneller geëvalueerd is gewenst.

De SP heeft een aantal speerpunten geformuleerd, waarvan er een wonen is. Het coalitieakkoord
geeft aan te bouwen in het sociale segment. De SP wil graag sociale huurwoningen laten bouwen en
dakloosheid oplossen, wat het liberale kabinet ook vindt. Dat heeft namelijk gezegd aan housing first te
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doen. De SP dient daarover met de PvdA, D66, Hart voor Hilversum en BVNL een motie in, die vraagt om
nu te zeggen dat wie dakloos is urgent is.

Motie M 22-4 1 ‘Wie dakloos is, is urgent’
“De gemeenteraad van Hilversum bijeen op 8 juni 2022, behandelend agendapunt 2
‘Coaliticakkoord 2022—2026 Hilversum koesteren’;
overwegende dat:
• de gemeente verantwoordelijkheid draagt voor goede huisvesting van al haar inwoners;
• dakloosheid een ernstige situatie is die kan leiden tot gezondheidsproblemen, psychische

klachten, vereenzaming en vervreemding;
• het nieuwe kabinetsbeleid ervan uitgaat dat mensen die dakloos zijn zo snel mogelijk een

huis moeten krijgen, in plaats van opgevangen worden in een daklozenopvang, zoals staat
in het plan dat staatssecretaris Van Ooijen (Volksgezondheid, Welzijn en Sport), minister
De Jonge (Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening) en minister Schouten (Sociale
Zaken en Werkgelegenheid) hebben gepresenteerd in ecn brief aan de Tweede Kamer;

• dakloosheid in de Regionale Huisvestingsverordening niet per se wordt gezien als grond
voor een urgentieverklaring;

spreekt uit dat:
• dakloosheid een legitieme reden is om urgentie te krijgen;
verzoekt het college:
• het kabinetsbeleid met de intentie tot housing first te bestuderen;
• bij andere steden te informeren hoc zij het dakloosheidprobleem aanpakken;
• in het eerste kwartaal van 2023 een voorstel voor te leggen aan de gemeenteraad van

Hilversum met plannen om dakloosheid serieus terug te dringen en zo mogelijk de
urgentiercgcling aan te passen zodat dakloosheid één van de voornaamste criteria wordt
voor urgentie;

en gaat over tot de orde van de dag.
(Motie M 22-4 1 van de SP, D66, de PvdA, BVNL en Hart voor Hilversum)

Iets in de urgentieregeling behoeft volgens haar aanpassing en daarom vraagt zij het college om de
hand stevig uit te reiken en niet alleen te zeggen daarmee iets te moeten. Wie dakloos is, is urgent, wat de
druk op de woningmarkt groter maakt. De coalitie is niet bereid om zo massaal als eerst te bouwen en zij is
ook wel blij met de iets behoudender koers van het college.

Het koesteren van historisch erfgoed herkent zij en daarvoor wil ook het college oog hebben. Dc
vraag is hoc dat punt wordt uitgevoerd en hoe het dan gaat met zonnepanelen en dakkapellen.

De paragraaf over schuldhulpverlening is klein en vermeldt dat staand beleid wordt uitgevoerd. De
crisis is echter groot met energicarmoede, waarbij ook middeninkomens en ondernemers zich melden. De
raad bespreekt het schuldhulpbeleid pas in 2024. Daarom vraagt zij het college en de collegepartijen
prioriteit te stellen en die evaluatie naar voren te halen.

Ook het onderwijskansenbeleid wil zij naar voren halen, omdat dat volgens dc coalitie pas in 2024
zal worden besproken. Dat beleid heet nu dc Hilversumse Educatieve Agenda, waarin is gezegd kinderen
die extra steun nodig hebben extra aandacht te geven. Dat wil zij al volgend jaar laten doen.

De SP heeft ooit over de lokale inciusie agenda een initiatiefvoorstel ingediend. Het
coalitieakkoord zegt niet zoveel over het onderwerp. Daarom nodigt zij de raad uit om de toen bedachte
lokale inclusie agenda met prioriteit naar voren te halen, omdat mensen met een beperking en chronische
aandoeningen mce moeten kunnen doen, wat nog heel lastig is, zeker als men verregaand gaat digitaliseren,
sommige dingen heel moeilijk zijn of sommige aanpassingen heel veel geld kosten. Wie gaat deze
aanpassingen dan betalen en wie gaat deze mensen aannemen in een super snel gaande maatschappij, waar
digitalisering ver gaat en kansen niet zomaar gelijk zijn? Daarop wil de SP inzetten en dat is ook de
uitnodiging aan de raad.

Zorg en welzijn noemt zij een dossier dat pijnlijk aan het worden is. De vraag is wie noodzakelijke
zorg bepaalt: de huisarts, dejcugdconsulent of iemand anders. De overheid zegt de marktwcrking in dc
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zorg terug te dringen, maar daarover staat niets in het coalitieakkoord. Wel is Wmo-vervoer in eigen
beheer overgenomen in de thuiszorg en dc jcugdzorg. Zij nodigt de raad uit om te prioriteren dat inkoop-
en aanbestedingsbeleid in 2023 onder de loep wordt genomen. Daarbij kan de raad besluiten om te
subsidiëren, in te kopen, winsten te maximaliseren of aan te besteden. Ook gaat het om het betalen van een
reële en eerlijke prijs aan mensen in de zorg. Gezien de hoge wachtlijsten in de zorg moet er iets gebeuren.

In 2019 diende de SP met bijna de gehele raad een motie in over de teruggang van wachtlijsten in
de zorg. Dat is nog steeds niet gebeurd. Voor jeugdzorg is dc gemeente 100% verantwoordelijk en zij kan
daarop sturen. De gemeente kan daarop keuzes maken. De SP vindt het onverteerbaar dat de gemeente € 5
miljoen heeft teruggestort, terwijl er nu problemen zijn op te lossen. Het inkoop- en aanbestedingsbeleid en
de inrichting daarvan wil zij laten oppakken.

De SP heeft eerder bepleit dat zorg ook economie is en dat wil zij vroeg laten agenderen. Zij nodigt
de coalitie en het college uit om zorg en economie aan elkaar te koppelen en dat in het coalitieakkoord op
te nemen. Daarom kan zij zich voorstellen kennis te nemen van het coalitieakkoord en de door haar
genoemde zaken te prioriteren en daarover door de raad te laten praten.

Tot slot adviseert zij vooral de ondernemers niet te vergeten, omdat daaruit straks een
schuldenmuur naar voren komt. Het komende college wenst zij heel veel succes. Spreekster is niet
onverdeeld gelukkig met alle gemaakte keuzen, maar zij is ervan overtuigd dat alle keuzen zoals beloofd
voorgelegd aan en geprioriteerd zullen worden door de raad.

De heer GÖBBELS geeft aan dat de toekomstvisie uitgaat van de tuinstadlmediastad. Democraten
Hilversum herkent en omannt het unieke karakter en de blijvende waarde van de tuinstad. Het thema van
Democraten Hilversum in de verkiezingscampagne was ‘de tuinstad in balans’, welke balans hij nog
onvoldoende in het coalitieprogramma terugziet. In de visie van de nieuwe coalitie zal de ontwikkeling van
Hilversum worden benaderd vanuit reële groei. Die woorden toetst hij aan het hoofdstuk over wonen. Met
reële groei wordt bedoeld jaarlijks300 tot 350 woningen toe te voegen. In de periode 2012-2021 was de
gemiddelde nieuwbouwproductie 239 woningen per jaar. Daarom is het de vraag hoe realistisch het is om
uit te gaan van jaarlijks 300 of 350 woningen. Als hierop een voorschot wordt genomen voor Woz
inkomsten is het ook de vraag of dat dan riskante luchtfietserij wordt.

De coalitie wil twee bouwlagen aan het Stationsplein toevoegen, omdat de bouw in het centrum
wel wat hoger kan. Dat roept bij hem een herinnering op aan het piramidemodel. De gemeente hoeft echter
geen farao’s te begraven. Haar erfgoed bestaat uit natuurlijke grafheuvels en een illusielandschap. Het gaat
om hetzelfde landschap dat de coalitie zegt te willen koesteren. Alleen al uit de beschrijving waarin is
gesteld dat nu alleen de TV-toren en de Vituskerk zichtbaar vanaf de heide zijn blijkt dat de coalitie niet
vaak op de heide komt. Het bewaken van de bouwhoogte is wel een aandachtspunt. Recent memoreerde
het college bij het stadsgesprek in De Vorstin dat het er wel van doordrongen is dat een meerderheid van
de inwoners geen hoogbouw wenst en dat zes bouwlagen zowat het maximum is. Hij vraagt daarom of het
college de plannen voor het Hunkemöllerterrein, het Venetaterrein, de Korte Noorderweg en het Arenapark
in die zin zal gaan bijsturen. Ook wil hij weten of de coalitie bij nieuwe plannen het woord ‘accent’
subtieler inhoud zal geven. Want hoger waar het kan is het aloude nee, tenzij. En dan vooral doorgaan met
de plannen van uitschieters en eindigen met een verstoring van het illusielandschap.

Het voornemen is om vast te houden aan 27% sociale huurwoningen van de totale
woningvoorraad. De woningvisie rekent voor hoe er dan in 2030 er 12.150 sociale huurwoningen zullen
zijn. In 2012 telde Hilversum echter al 12.753 sociale huurwoningen, wat toen overeenkwam met 33% van
de totale woningvoorraad. Dat aantal ligt 603 woningen boven het streven van de coalitie in 2030.

Bij de inzet op de groei is een onderliggende drogreden gebruikt, zo blijkt hem uit de vraagstelling
in de burgerpanelenquête, namelijk dat zonder groei het voorzieningenniveau onhoudbaar is. Alsof een
centrumgemeente met meer dan 90.000 inwoners in een regio van 250.000 inwoners onvoldoende
draagvlak zou hebben voor het in stand houden van voorzieningen. Hij vraagt wanneer de coalitie zaken
helder durft te verwoorden en het beleid echt af wil stemmen op de grens aan de groeimogelijkheden,
omdat zoals het nu gaat niet eindeloos kan doorgaan. Nu al is duidelijk dat er qua verkeer structurele
overbelasting dreigt, wat de coalitie zelf schrijft. Scherpe keuzes blijven echter uit, ook bij het verkeer en
daarbij verwijst hij naar de inzet op het verbeteren van de doorstroming van alle vormen van verkeer. Om
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de auto tien seconden eerder naar het Media Park te loodsen wil de nieuwe coalitie geld uitgeven voor een
nieuwe fietsbrug. Daarna wordt gesproken met de werkgevers op het Media Park om meer mensen uit de
auto in het 0V te krijgen. Bij economie zijn dezelfde schuringen te zien, zoals bij het Arenapark. Terwijl
Hilversum relatief gezien een bijna twee keer zo hoog aandeel aan kantoren als landelijk heeft is het de
vraag of daar een nieuwe schaalsprong wenselijk is. Dagelijks rijden er 25.000 voertuigen over de
Diependaalselaan en hij vraagt zich af of er dat 30.000 moeten worden. Veel zal ervan afhangen of het
vastgestelde Masterplan 2.0 een comeback maakt. Het maakt namelijk nogal uit om uit te gaan van 45.000
m2 aan kantoren en 300 woningen of van 1.100 of 1.200 woningen, 50 tot 70 meter hoge torens, 73.000 m2
aan kantoorruimte plus de ontwikkeling van Lapersveld. Hij vraagt zich overigens af of iemand nog oog
heeft voor de scholen met bijzonder onderwijs op het Lapersveld. Hebben zij baat bij rust en ruimte of bij
robuuste nieuwe pleinwanden? Democraten Hilversum is dus benieuwd naar het vervolg van het
Arenapark, maar is daarop nog niet gerust.

Dan komt hij toch weer terug bij de visie op Hilversum en bij wat al dan niet nodig is. Het
coalitieakkoord vermeldt dat citymarketing van meerwaarde is voor inwoners en bedrijven. Hart voor
Hilversum riep eerder dat dat te duur en te groot is. Citymarketing krijgt € 580.000,- aan subsidie waarbij
de personeelskosten € 560.000,- bedragen. De vraag is dus wat die subsidie de gemeente oplevert. Dat is
onder meer de inzet op promotie via sociale media. Citymarketing op Twitter kent momenteel 414 volgers,
wat ten opzichte van 459 in 2019 ook nog een daling is. Het Paviljoen, een container die schijnbaar
symbolisch een zwarte doos is, zal het veld moeten ruimen door de ontwikkeling van het Stationsplein. Dat
betreft dreigende nieuwe huisvestingskosten. De huidige directeur-bestuurder is per 1 september
vertrokken. Dat was een uitgelezen moment om de stekker uit citymarketing te trekken, temeer omdat zelfs
de directeur-bestuurder in september 2021 in de Gooi en Eembode het imago van Hilversum nog steeds als
zorgelijk beoordeelde. Het vrijgespeelde geld wil hij dan structureel nuttiger besteden, bijvoorbeeld aan het
toekomstbestendig maken van het GNR.

De beleidsvoornemens voor groen en duurzaamheid noemt hij hoopgevend en ook de paragraaf
over zorgzaam Hilversum beoordeelt hij positief: niet bezuinigen op zorg en welzijn, ook als het Rijk met
kortingen komt.

Een veilig Hilversum willen allen en de vraag is of er een waterbedeffect is van Amsterdam naar
Hilversum. De vraag is of de verdere verstedelijking van Hilversum ook nog meer veiligheidsissues en
kosten met zich meebrengt. Opmerkelijk in de opsomming van concrete actiepunten vindt hij een
onderzoek naar een verbod op lachgas. De vraag is of een onderzoek nodig is als in maart 2021 de helft
van alle gemeenten al een verbod daarop heeft ingesteld. Nog dit jaar zal het Rijk met aangepaste
wetgeving komen.

Hij vraagt verder waarom Hart voor Hilversum als lokale partij geen tweede wethouder uit
Hilversum heeft gepresenteerd. De Gemeentewet schrijft voor dat een wethouder woont in de gemeente
waarin hij of zij werkzaam is. Alleen in bijzondere gevallen is ontheffing van die regel mogelijk. Hij vraagt
wat in dit geval die bijzondere omstandigheden zijn en wanneer die wethouder zal voldoen aan de eis van
het ingezetenschap. De antwoorden op die vragen geven hem ook een indicatie van de bestuurscultuur, de
voorbeeldfunctie en het naleven van de intentie en de letter van de wet. In 2014 sprak Hart voor Hilversum
schande van het slechts drie gesprekken nodig zijn voor de grootste partij om te besluiten niet verder te
willen praten met Hart voor Hilversum. Acht jaar later werd Democraten Hilversum na één verkennend
gesprek zonder uitleg door Hart voor Hilversum buitengesloten. Democraten Hilversum is echter
procentueel dc grootste winnaar van de verkiezingen. Waar hij in het coalitieakkoord leest dat
machtspolitiek of een regenteske houding niet in deze tijd passen klinkt dat voor hem als een slechte grap.
Niettemin wenst hij de nieuwe ploeg veel wijsheid toe om wel de goede dingen voor Hilversum te doen.

Mevrouw KALK deelt mee dat ook de PvdA Hilversum koestert, met liefde voor de mensen die er
nu wonen en degenen die dat in de toekomst zullen doen. Vanuit die gedachte heeft zij het coalitieakkoord
gelezen. Dat coalitieakkoord is op een bijzondere manier tot stand gekomen: niet passend bij de huidige
tij dgeest en niet passend bij de eigen opvattingen van de coalitie over een open bestuurscultuur. Dat vindt
zij jammer en een gemiste kans. Vanaf nu richt de PvdA zich echter op de inhoud.
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De PvdA ziet een akkoord met meerdere gezichten. Enerzijds is er voor iedereen wel wat wils,
maar worden de grotere opgaven uit de weg gegaan of gebagatelliseerd, maar in elk geval onvoldoende
geadresseerd. Dat begrijpt zij ook wel, omdat er met de vier partijen grote verschillen te overbruggen
waren. De coalitie wil meer open staan voor goede ideeën en amendementen en moties als handreikingen
zien, wat haar deugd doet. Zij zal de coalitie daarom op zijn wenken bedienen.

Allereerst is er de zorg over de democratie, die onderhoud nodig heeft. Reparatie via de raad is niet
voldoende. Het zal ook moeten gaan over het herstel van vertrouwen in de politiek. Dat is wat haar betreft
meer dan alleen doen wat je zegt. Daarvoor moet je ook aan gelijkwaardigheid werken. Daarom dient zij
een amendement in over het versterken van de positie van belanghebbenden zonder macht.

Motie M 22-3 9 ‘Positie versterking van belanghebbenden zonder macht’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt 2, coalitieakkoord 2022—2026 ‘Hilversum koesteren’;
constaterende dat:
- er een breed gekoesterde wens is te komen tot een open bestuurscultuur;
- de (lokale) democratie onderhoud vraagt;
- er een effect is van maatschappelijke ontwikkelingen zoals een toenemende polarisatie en

kansenongeljkheid op de betrokkenheid van burgers bij de democratie;
- de nieuwe coalitie hierin samen wil optrekken met raad en de samenleving;
overwegende dat:
- de nieuwe coalitie ook draagvlak wil zoeken buiten de politiek om;
- waarde hecht aan de meningen van inwoners;
- vroeg wil starten met het investeren in draagvlak;
- daarvoor van de raad duidelijke en realistische kaders nodig heeft;
voorts overwegende dat:
- dit belangrijke uitgangspunten zijn die op zichzelf nog niet voldoende zijn om te leiden tot

succesvolle participatie door inwoners;
- we weten dat in veel participatietrajecten jongeren, en lager opgeleide inwoners veelal

ondervertegenwoordigd zijn;
- inwoners vaak aangeven het idee te hebben ‘niet opgewassen te zijn’ tegen partijen als

projectontwikkelaars of de gemeente;
- de leidraad voor projectontwikkelaars hoe inwoners te betrekken bij ontwikkelingen in hun

omgeving niet altijd leidt tot geslaagde participatie door inwoners;
- het versterken van de positie van burgers in dit type trajecten meer vraagt dan alleen

realistische kaders vooraf en het investeren in draagvlak;
verzoekt het college:
- om te komen tot een voorstel in het kader van de open bestuurscultuur waarmee de positie

van ‘belanghebbenden zonder macht’ wordt versterkt in relatie tot burgerparticipatie;
- in dit voorstel op te nemen dat het niet voldoen aan de (nog te ontwikkelen) afspraken

rondom burgerparticipatic een weigeringsgrond kan zijn voor vergunningsverlening;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 22-3 9 van de PvdA)

De motie is bedoeld, omdat burgers bij participatie vaak aangeven zich machteloos voelen
tegenover ontwikkelaars en de overheid. Dat gevoel wil de PvdA graag wegnemen.

Het is jammer dat in de toekomstvisie voor Hilversum de grote crises niet zijn vertaald in concrete
opgaven. Men wil een stad voor iedereen, maar de vraag is dan hoe om te gaan met de lange
termijngevolgen van de coronacrisis, de opvang van Oekraïeners, asielzoekers en de woningnood. En hoe
zorgt de coalitie ervoor dat iedereen in 2040 daadwerkelijk gelijke kansen heeft?

Het hoofdstuk over groen en duurzaamheid stelde haar teleur. Juist met GroenLinks in de coalitie
had zij daarvan meer verwacht. De PvdA vindt het onbegrijpelijk dat GroenLinks niet vindt dat in 2030
alle huizen van het gas af moeten zijn. Alles afhankelijk maken van meer middelen van het Rijk is zeggen
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dat je niet het maximale gaat doen van wat mogelijk is. Huurders wordt haars inziens niet de helpende
hand gereikt. De relatie met de prcstatieafspraken legt de coalitie onvoldoende. De PvdA deelt wel de
warme omhelzing van het initiatiefvoorstel over energiearmoedc.

3.000 woningen bouwen tot 2030 vindt zij onvoldoende om dc woningnood echt aan te pakken.
Het niet ontwikkelen van nieuwe locaties en stopzetten van Bruisend Hart zijn gemiste kansen, waarmee de
coalitie het risico loopt dat de provincie of het Rijk voor de gemeente gaan bepalen waar zij die locaties
wel moeten zoeken. Daarom raadt zij de coalitie aan om de huurovereenkomst met het vliegveld niet met
meer dan vijfjaar te verlengen.

De woningnood aan de onderkant van de woningmarkt is groot en wordt groter. Te denken valt
daarbij aan starters, nieuwe groepen vluchtelingen en meer gescheiden mensen. Dat lost men niet alleen
met meer doorstroming op. Dc verdeling 33% sociale huur en 50% middenhuur moet wat de PvdA betreft
gaan gelden voor alle ontwikkelingen en niet als gemiddelde voor het geheel. De PvdA hecht aan sterke
wijken en gemengd wonen is daar een voorwaarde voor. 27% sociale huurwoningen op het totaal van het
woningbestand vindt zij echt onvoldoende. Ook voor mensen met minder geld moet er morgen plaats in
Hilversum zijn. Het is volgens haar een gemiste kans dat de opkoopbescherming wederom niet is
genoemd. Daarentegen is zij wel blij met de uitbreiding van de doelgroepenverordening na veertig jaar.

Op het gebied van wonen dient zij twee amendementen in. Een over het instellen van een
verevcningsfonds sociale woningbouw en een over de beperking van de huurovereenkomst met het
vliegveld tot maximaal vij fjaar.

Amendement A 22-3 5 ‘Beperking verlenging huurovereenkomst vliegveld tot maximaal vijfjaar’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt ‘Coalitieakkoord 2022—2026, Hilversum Koesteren’;
constaterende dat:
- er in Nederland en Hilversum een grote behoefte is aan nieuwe bouwlocaties voor

woningen;
- in het coalitieakkoord het bouwprogramma tot 2030 wordt gesteld op 3.000 woningen,

binnenstedelijk te ontwikkelen;
- een gemiddelde ontwikkeling van plan tot relatie van een huis zeven jaren beslaat;
- ook na 2030 de woningnood niet opgelost zal zijn;
overwegende dat:
- een van de weinige locaties waar de gemeente grondeigenaar is, het vliegveld is;
- het aangaan van nieuwe langjarigc huurovereenkomsten met het vliegveld, zoals vermeld

op pagina 11 van het coalitieakkoord, een blok aan het been kan zijn, om deze locatie
eventueel te kunnen bestemmen voor wonen;

- de partijen verschillende opvattingen hebben over de toekomstige ontwikkelingen van deze
gronden;

- dergelijke blokkades in deze tijd van schaarste niet gewenst zijn;
besluit het voorgestelde besluit te wijzigen als volgt:
- in te stemmen met het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum Koesteren’, waarbij op

pagina 11 dc zinsnede ‘We hebben de intentie dc huurovereenkomst met het vliegveld te
verlengen aan te vullen met: ‘voor maximaal 5 jaar.’;

- en waarbij de zin: Zo willen we het vliegveld perspectief geven de huidige functie’
voor langere tijd door te zetten en tevens te verduurzamen’ wordt geschrapt.”
(Amendement A 22-3 5 van de PvdA)

Amendement A 22-3 7 ‘Vereveningsfonds sociale woningbouw’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt coalitieakkoord 2022—2026, ‘Hilversum Koesteren’;
constaterende dat:
- in Nederland al jaren sprake is van ernstige woningnood;

H120220608 12



- deze woningnood ook in Hilversum het voor starters, mensen met een laag inkomen,
specifieke doelgroepen het nagenoeg onmogelijk is om een woning te bemachtigen;

- de gemeente een woonvisie heeft;
- in deze woonvisie wordt gestreefd naar 1/3 sociale huur en 50% in het middeldure

segment;
- de gemeenteraad in dc afgelopen periode met grote regelmaat is geconfronteerd met

ontwikkelingen die niet voldeden aan deze verdeling in het bouwprogramma;
overwegende dat:
- het vasthouden aan deze verdeling een breed gedragen wens is;
- de wetgever de lokale overheid meerdere mogelijkheden heeft gegeven om dit

uitgangspunt te kunnen realiseren;
- Hilversum nog niet alle mogelijkheden die er zijn ten volle benut;
- een van de onbenutte mogelijkheden is tot het instellen van een vereveningsfonds sociale

woningbouw;
- een dergelijk fonds gestoeld bijdraagt aan het stimuleren van sociale woningbouw;
- bouwt een projectontwikkelaar minder sociale huurwoningen dan de afgesproken verdeling

uit de woonvisie, dan stort hij een nader te bepalen bedrag1 in het vereveningsfonds, bouwt
hij meer sociale huurwoningen, dan krijgt hij een ander te bepalen bedrag uit het fonds per
woning/appartement;

besluit het voorgestelde besluit te wijzigen als volgt:
- in te stemmen met het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum Koesteren’, waarbij op

pagina 20 als concrete maatregelen wordt toegevoegd:
‘het instellen van een vereveningsfonds sociale woningbouw’.”

(Amendement A 22-37 van de PvdA)

1 Als voorbeeld: in Leidschendam-Voorburg wordt als bedrag voor een appartement 25.371
euro gehanteerd en voor een eengezinswoning 68.713 euro

In het hoofdstuk over zorg ziet zij mooie resultaten, waarmee zij het CDA feliciteert. Er zullen
geen bezuinigingen plaatsvinden, maar wel extra investeringen. Wel mist zij een uitspraak over de
afbandelingstermijnen van de aanvragen. Zij waarschuwt de coalitie voor te hoge verwachtingen ten
aanzien van de informele zorg. Die kan nooit in de plaats komen van professionele zorg, net zo min als dat
die in te zetten is ter afscherming van de professionele zorg. Zij begrijpt niet waarom de coalitie de aanpak
van de marktwerking in de zorg afhankelijk maakt van maatregelen in Den Haag. Daarover dient zij het
volgende amendement in:

Amendement A 22-36 ‘Beperking marktwerking in de zorg’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt coalitieakkoord 202 — 2026, ‘Hilversum Koesteren’;
overwegende dat:
- de marktwerking in de zorg heeft geleid tot heel veel aanbieders;
- het voor inwoners nagenoeg onmogelijk is om dit hele speelveld te overzien;
- aanbod ook vraag creëert;
- met de aanpak van de marktwerking in de zorg niet hoeft te worden gewacht tot er een

stelselwijziging aan de orde is;
- de ervaring leert dat verandering in het systeem van (jeugd)zorg niet snel ingevoerd zullen

worden;
constaterende dat:
- de marktwerking heeft geleid tot veel aanbieders;
- de inkoop daardoor een gecompliceerd en steeds omslachtiger proces wordt/is geworden;
- toezicht op kwaliteit van de zorg daarmee ook steeds complexer is geworden;
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- het risico op ‘zorgcowboys’ niet kan worden uitgesloten;
besluit het voorgestelde besluit te wijzigen als volgt:
- in te stemmen met het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum Koesteren’, waarbij op

pagina 24-25 onder het kopje ‘concreet willen we aan de slag met ....‘ wordt aangevuld
met:
• het ontwikkelen van een plan van aanpak gericht op het terugdringen van het

aantal zorgaanbieders met 25%.”
(Amendement A 22-3 6 van de PvdA)

Mevrouw VAN DROOGE werd een beetje verdrietig van de paragraaf over onderwijs in het
coalitieakkoord. Dat is haars inzien niet meer een hoofdlijn, maar een stip. Juist dc afgelopen twee jaar was
te zien hoc hard de klappen bij het onderwijs waren. Dan is het een beetje zuur om te zien hoe weinig
ideeën de coalitie daarover heeft. Terwijl onderwijs juist voor de verkiezingen onderwijs een
gespreksonderwerp was. Op het gebied van onderwijs staat er zo weinig in het akkoord vond zij het nodig
meerdere punten in een motie te noemen.

Motie M 22-40 ‘Onderwijs Koesteren’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt 2 coalitieakkoord 2022— 2026 ‘Hilversum koesteren’;
overwegende dat:
• er naast het aantrekken van hbo-onderwijs geen concrete ambities op het gebied van

onderwijs worden genoemd in het coalitieakkoord;
• het onderwijs voor kinderen en jongeren na twee jaar coronacrisis enorme klappen te

verduren heeft gekregen, wat de uitdagingen op het gebied van onderwijs heeft verscherpt
en vergroot;

• er voor de verkiezingen een aantal thema’s actief vanuit het college of dc raad tot
discussies heeft geleid, die nog niet zijn afgerond, zoals:
o het zorgen voor goede ventilatie in de onderwijshuisvesting;
o ruimte voor of beleid gericht op beter en meer beweegonderwijs;
o dc besteding van de middelen die Hilversum van het Rijk heeft gekregen voor het

Nationaal Programma Onderwijs voor bestrijding van kansenongelijkheid;
• er daarnaast nog een aantal andere uitdagingen of kansen ligt, zoals:

o toegankelijke huiswerkbegelciding voor alle kinderen, ter compensatie van
lecrachterstanden als gevolg van corona;

o lastenverlichting voor leraren, bijvoorbeeld door inzet van de in het akkoord
genoemde basisbancn voor schoolconciërges;

o verbetering van het praktijkonderwijs en de aansluiting voor praktijkleerlingen op
de arbeidsmarkt;

o onderzoek naar centrale aanmelding voor basisscholen en het effect op
kansengclijkheid;

• er in de meerjarenraming, rekening houdend met de uitkeringen van het Rijk, nog ruimte is
voor aanvullende investeringen;

spreekt als mening uit dat:
• ook goed onderwijs in Hilversum gekoesterd moet worden;
en verzoekt het college om:
• voor de bij de derde en vierde overweging genoemde punten te onderzoeken welke

maatregelen in de komende raadsperiode mogelijk zijn;
• hiervoor een voorstel of beleidsdocument uit te werken en deze aan de raad voor te leggen

voor de behandeling van de begroting later dit jaar;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 22-40 van de PvdA, D66 en de SP)
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Mevrouw KALK vertelt dat het vorige college de doelstelling hanteerde van meer dan 25%
uitstroom uit de bijstand, welke doelstelling in het voorliggende coalitieakkoord volledig ontbreekt.
Evenals dat het jammer is dat er in dat hoofdstuk sprake is van twee met elkaar conflicterende
mensbeelden. De coalitie wil de aanvrager van een uitkering welkom heten, maar wel met een
tegenprestatie als stok achter de deur. Alleen bij voldoende financiële ruimte worden alle
minimaregelingen op 130% gezet. Zij heeft niet het vertrouwen dat dat ook werkelijk zal gebeuren. Wel
vindt zij het fijn dat de coalitie aan de slag gaat met de kostendelersnorm. Op het onderdeel werk en
inkomen dient zij het volgende amendement in.

Amendement A 22-3 8 ‘Publieke basisbanen’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt coalitieakkoord 2022—2026, ‘Hilversum Koesteren’
overwegende dat:
- het hebben van een baan een belangrijke voorwaarde is voor het welbevinden van mensen;
- banen inkomen genereren;
- banen bijdragen aan bestaanszekerheid;
- er ook in Hilversum ondanks de krapte op de arbeidsmarkt, nog veel mensen afhankelijk

zijn van een bijstandsuitkering;
constaterende dat:
- in veel gemeenten in Nederland in de afgelopen periode is gewerkt aan een vorm van

publieke banen, basisbanen oid;
- de publieke basisbaan een kwaliteitsbaan is in de (semi) publieke sector, bijvoorbeeld

ouderenzorg of het onderwijs;
- de banen van meerwaarde zijn voor de medewerkers én voor de samenleving;
- de WRR heeft gesteld dat basisbanen niet per se gericht dienen te zijn op de doorstroom

naar regulier werk maar om continuïteit te garanderen juist moet worden ingezet op
zekerheid en langjarige commitment, dat op de huidige arbeidsmarkt juist vaak ontbreekt;

besluit het voorgestelde besluit te wijzigen als volgt:
in te stemmen met het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum Koesteren’, waarbij
- de tekst op pagina 27 luidende ‘experimenteren met een basisbaan; dat is een tijdelijke

baan met structuur en inkomen, gericht op doorstromen naar een vaste baan.’
wordt gewijzigd in:
- de ontwikkeling van 10 publieke basisbanen per jaar gedurende deze coalitieperiode, dit is

een vaste baan in de semi publieke sector.”
Amendement A 22-3 8 van de PvdA)

Mevrouw VAN DR000E is tevreden over het hoofdstuk over bereikbaarheid met de goede
punten uit het mobiliteitsplan, terwijl de slechte punten eindelijk zijn gesneuveld. Zij hoopt dat er nog niet
al te veel geld is uitgegeven aan het volgens haar ontzettend nutteloze onderzoek naar de randweg. Ook
kijkt zij ernaar uit om te gaan werken aan een centrum waar een maximumsnelheid van 30 km per uur de
norm is.

Daarnaast is zij blij dat er in de nieuwe periode naast het centrum ook weer naar de aanloopstraten
zal worden gekeken. Zij hoopt dan ook aan de slag te gaan met de Havenstraat.

Spreekster vraagt zich af of er behoefte is aan extra horeca in de woonwijken en daarover wacht zij
de uitwerking af.

Het Bruisend Hart is belangrijk voor de coalitie, maar daarmee wordt wel drie jaar gewacht. Wel
wordt de raad gevraagd een besluit over de structuurvisie te nemen, wat zij inconsistent vindt. Naast een
bestemmingsplan voor Bruisend Hart wordt er ook gesproken over een bestemmingsplan voor het
Oosterspoorplein. Dat betreft volgens haar hetzelfde gebied en daarover vraagt zij dus om meer helderheid.

De extra investeringen in cultuur noemt zij fantastisch, omdat Hilversum op dat gebied al jaren
achterloopt in vergelijking met andere gemeenten. Zij kijkt uit naar een verdere uitwerking voor een mooi
verstevigd cultuurbeleid.
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Spreekster heeft dus gemengde gevoelens over het akkoord, waarin wel een paar mooie punten
staan. Sommige uitdagingen zijn niet voldoend geadresseerd. De PvdA maakt zich zorgen over dc
woningzoekenden na 2030, als er geen nieuwe ontwikkelingsplannen worden meegenomen. Ook maakt zij
zich zorgen over de eindexamenleerlingen in 2024 als de gemeente geen geld meer heeft van het Rijk,
evenals de energietransitie en de gemecntcfinanciën na 2026, wanneer de rjksgelden drastisch kelderen.
Zij hoopt vanuit de nieuwe bestuurscultuur het gesprek te kunnen blijven aangaan en wenst het nieuwe
bestuur heel veel succes voor de komende periode.

De PvdA vindt het juist mooi om een coalitieakkoord wel vast te stellen, omdat het een opdracht
aan het college is. Als amendement A 22-34 wel wordt aangenomen zal de PvdA kijken of haar moties en
amendementen zullen worden herschreven.

De heer NANNINGA feliciteert het gekandideerde college met het behaalde resultaat, evenals
mevrouw Vreugdenhil met het samenbrengen van partijen die op het oog nogal ver uit elkaar stonden. Hij
is blij dat aan de (in)formatieperiode nu een eind aan komt, zodat mevrouw Vreugdenhil de ChristcnUnie
fractie weer snel kan komen helpen.

De ChristenUnie is gematigd positief over de inhoud van het akkoord, maar wel met een kritische
noot. Hij is blij met de uitgebreide aandacht voor de nieuwe bestuurscultuur, die men moet gaan uitvoeren
en de raad moet laten zien wat die precies inhoudt. Men mag daarvan ook leren. Aan uitvoeringskracht
schort het volgens hem nog een beetje, dat hij aan de hand van drie onderwerpen wil toelichten.

Het onderwerp wonen is goed benoemd. Er zijn lange wachtlijsten, senioren willen doorstromen,
maar kunnen dat niet vanwege het niet beschikbaar zijn van geschikte betaalbare woningen en jongeren
zitten nog bij hun ouders thuis. Hij erkent dat wie dakloos is urgent is. Heel graag zou de ChristenUnie een
jongerenraad willen, maar hij ziet die nergens meer in de stukken terug. Een plek voor jongeren om te
chillen en een balletje te trappen wil de ChristenUnie eigenlijk ook in elke wijk ziet, maar dat punt mist hij
ook in het coalitieakkoord.

Uit de reële groei van het aantal woningen spreekt naar zijn mening niet heel veel ambitie. Het
programma op het Arenapark verkleint en het gedachtegoed van Dudok wordt gekoesterd ten koste van
actuele onderwerpen. Hij vraagt zich af of die 3.000 woningen er zo wel echt zullen komen. Ook vraagt hij
zich af of het Circusterrein nu eindelijk eens tot ontwikkeling komt en of er voldoende kansen worden
gepakt en of er wordt doorgepakt.

Hetzelfde geldt voor een groen en duurzaam Hilversum. Groen en klirnaatverandering zijn volgens
allen belangrijk. Daarop zit dus urgentie. Daarom is hij blij met de inzet op energiebesparing en zon op
daken. Aan ambitie en uitvoeringskracht in de warmtetransitie schort het nog en daar kan volgens hem nog
een tandje bij.

Het college is net als het vorige college niet voor regie op een collectieve aanpak per wijk, omdat
nog niet bekend is wat het Rijk precies gaat doen. Voor de ChristenUnie is dat geen reden om af te
wachten. Ondertussen moeten bewoners het zelf uitzoeken en zelf warmtepompen installeren, met alle
wachtlijsten en toenemende prijzen van dien. Dat noemt hij geen uitvoeringskracht. Hij verwacht meer
ambitie en regie op de warmtetransitie.

De ChristenUnie is als dé fietspartij van Hilversum erg blij met de aandacht voor het langzame
verkeer. Zo wordt rneegelift met het provinciale snelfietsnetwerk, komt er meer aandacht voor
verkeersveiligheid en wordt het aantal 30 km-wegen uitgebreid. Hij leest echter geen duidelijke
koerswijziging en had gehoopt dat het college het uitvoeringsprogramma mobiliteitsvisie met concrete
maatregelen zou aanpassen, zoals met een ambitieus fietsplan en betere en veilige fiets- en wandelroutes.
Die omslag in denken en daadkracht mist hij nog.

Samenvattend leest hij goede intenties en mooie aanknopingspunten, maar mist hij nog ambitie en
uitvoeringskracht. Het is ook niet zijn coalitieakkoord, daarom sluit hij graag aan bij amendement A 22-34
om daarvan kennis te nemen en dat niet vast te stellen. Het college kan daarmee vooral daadkrachtig en
met ambitie aan de slag gaan. De ChristenUnie werkt graag constructief mee om de plannen beter te
maken. Hij herinnert de raad graag aan de vier jaar geleden unaniem aangenomen motie van de
ChristenUnie, waarmee is afgesproken dat alle aanwezige fracties in de gelegenheid worden gesteld om op
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constructieve en gclijkwaardige wijze bij te dragen aan het bestuur van Hilversum. Wat hem betreft geldt
dat besluit nog steeds.

Mevrouw DURLACHER heeft geen uitgebreide speech voorbereid, maar moet wel zeggen dat zij
het coaliticakkoord met veel plezier heeft gelezen en dat overal mee naartoe heeft genomen. Zij vond het
leuk om te zien dat het nieuwe college het BVNL-verkiezingsprogramma ook heeft gelezen. Daarin kan zij
al wat speerpunten afstrepen, wat haar verheugt. Er zijn echter ook zaken waarmee BVNL het niet eens is.
Zij wenst de nieuwe coalitie heel veel succes.

De VOORZITTER geeft de gelegenheid aan de fracties die in de coalitie deel wensen te nemen om
te reageren op zaken die in eerste termijn naar voren zijn gebracht.

Mevrouw WALTERS reageert eerst op motie M 22-3 9 van de PvdA over het versterken van de
positie van belanghebbenden zonder macht. Die motie zegt dat de gewone burger meer inspraak zou
moeten hebben in processen, zeker waar het projectontwikkelaars betreft. Dat vindt zij een belangrijk punt.
In de eerste opdracht in de motie kan zij zich vinden, maar de tweede opdracht kan helaas niet. Men kan
namelijk niet zeggen dat er te weinig is geparticipeerd en men daarom geen bouwvergunning krijgt. Dat
punt is dus technisch niet mogelijk.

Mevrouw KALK trekt dat tweede punt, ook op verzoek van een andere partij, in.
Mevrouw WALTERS is daannee geholpen en daardoor wordt het voor de fracties makkelijker om

met de motie in te stemmen.
De vier beoogde coalitiepartijen hebben het ook gehad over amendement A 22-38 van de PvdA

over publieke banen. Aangegeven daarin is ook definitieve basisbanen te willen. In het coalitieakkoord is
überhaupt de nieuwigheid van basisbanen opgenomen. Gezegd is eerst met tijdelijke basisbanen te
beginnen, die gericht zijn op het verder doorstromen naar een gewone baan. Partijen willen dat eerst
onderzoeken. Er komt ook een voorstel naar de raad toe over hoe het werkt. Dan is de suggestie in
amendement A 22-3 8 mee te nemen. Te bepalen dat het 10 definitieve basisbanen worden willen de vier
partijen niet in het coalitieakkoord opnemen.

Amendement A 22-3 7 van de PvdA over een vereveningsfonds zegt een afkoopsom in een fonds te
storten als men minder sociale woningen bouwt. Zo’n vereveningsfonds is eerder bij de woonvisie
besproken, waarbij is gezegd nieuwe tools en regels te implementeren. Gezegd is toen dat een
vereveningsfonds niet de benodigde klap oplevert, zodat die tool in eerste instantie niet wordt doorgevoerd.
Om diezelfde discussie op dit moment weer op te rakelen wil zij daarom niet.

Mevrouw VAN DE LINDE voegt toe dat de raad bij het aaimcmen van de woonvisie heeft
afgesproken alle onderwerpen en instrumenten te bespreken en af te wegen welke nu nog niet zijn
opgenomen in beleid. Amendement A 22-3 7 neemt daarop een voorschot. Zij stelt nu voor om dat gesprek
alsnog met elkaar te voeren. Daar hoeft dus geen amendement over te worden aangenomen.

Mevrouw KALK begrijpt die suggestie heel goed, maar is sceptisch over de snelheid, gezien ook
de afgesproken opkoopbescherming. Als er een toezegging komt over het met voorrang met beide
instrumenten aan de slag gaan, dan heeft de coalitie de PvdA aan haar zijde en hoeft amendement A 22-37
niet in stemming te worden gebracht. Dat geldt ook voor amendement A 22-3 8.

Mevrouw WALTERS gaat daarmee akkoord wat betreft amendement A 22-38. Wat betreft een
vereveningsfonds wil zij eerst inzetten op de uitvoering van maatregelen waarover al wel besluitvorming
heeft plaatsgevonden. Een gesprek over dingen die nog moeten gebeuren volgt later. Men kan namelijk
niet alles ineens doen en de raad heeft de woonvisie nog geen jaar geleden vastgesteld.

In motie M 22-40 van de PvdA, D66 en dc SP over het koesteren van onderwijs vindt zij zeker
zinvolle ideeën zitten, evenals goede aanvullingen. De coalitiefracties hebben moeite met de planning,
maar als die niet zo snel hoeft te gaan zou het gestelde in die motie best kunnen. Daartegen ziet zij dan ook
geen bezwaar.

Motie M 22-41 van de SP, de PvdA en Hart voor Hilversum over wie dakloos is, is urgent, is
aangepast. Die geeft volgens haar ruimte en in die zin is het een motie die goed kan.
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In amendement A 22-35 stelt de PvdA voor de huurtermijn voor het vliegveld maar voor vijfjaar
vast te stellen. Dat is anders dan de vier partijen hebben beoogd. Zij willen juist het vliegveld meerjarig
perspectief bieden, zodat er in goede maatregelen geïnvesteerd kan worden.

Zij begrijpt de intentie van amendement A 22-36 van de PvdA over beperking van marktwerking
in de zorg. 25% vindt de coalitie te concreet en dat wil de coalitie niet zo scherp meenemen. Er komt nieuw
Wmo-beleid en het onderwerp kan daarin worden meegenomen. Ook de coalitie ziet zorgfraude als een
risico en die denkt dat het beperken van het aantal zorgpartijen kan helpen. De coalitie wil ook de
keuzevrjheid goed houden en er is een contract waaraan de gemeente nog zes jaar vast zit. Het is dus wel
even zoeken op welke manier daarop te sturen is. Daarom stelt zij voor om amendement A 22-36 niet in
het coalitieakkoord op te nemen, maar mee te nemen bij het nieuwe Wrno-beleid.

Mevrouw VAN DROOGE vraagt of de coalitie wel wil nadenken over het verminderen van het
aantal zorgpartijen.

Mevrouw WALTERS heeft moeite met het opnemen van een afname van 25%. Met een zin als
onderzoeken hoe tot minder zorgpartijen kan worden gekomen kan de coalitie tot aan het Wmo-beleid wel
vooruit.

Zij gaat verder in op amendement A 22-34 om kermis te nemen van het coalitieakkoord en niet
daarmee in te stemmen. Dat laat zij aan de partijen. Als daarmee wel wordt ingestemd kunnen
amendementen in het coalitieakkoord verwerkt worden.

Mevrouw VERWEIJ gaat in op de kern van verhaal van amendement A 22-36 over het
terugdringen van de marktwerking in de zorg, waaraan mevrouw Walters een beetje voorbij ging. Zij heeft
de coalitie in haar bijdrage bevraagd over het inkoop- en het aanbestedingsbeleid. Bij kaders stellen voor
het Wmo-beleid zou de gemeente bijvoorbeeld andere instrumenten kunnen inzetten bij het inkoop- en
aanbestedingsbesluit, wat is afgesproken bij het Wmo-raadsonderzoek.

De heer STREUTKER stelt de PvdA voor om amendement A 22-36 aan te houden, omdat het
trekken van een conclusie hem nu te snel gaat.

Mevrouw VERWEIJ begrijpt dat de PvdA en het CDA de intentie onderschrijven om daarover een
gesprek te voeren en vraagt of partijen bereid zijn daaraan prioriteit te geven en ook de koppeling te maken
naar inkoop en aanbesteding.

De heer STREUTKER verklaart zich daartoe bereid. Alleen de oplossingsrichting en conclusie dat
het per se minder zorgpartijen moeten zijn gaan voor hem te snel. Waarom het gaat is dat de inkoop
complex is geworden en er ook zorgcowboys zijn. Daarover wil hij het hebben. Dan kan de conclusie
verminderen zijn, maar eerst zou de discussie over het probleem moeten gaan.

Mevrouw VERWEIJ gaat het dan hebben over reële tarieven en winstmaximalisering. Zij vraagt of
de coalitie zich ook zal inzetten voor een eigen inkoop- en aanbestedingsbeleid.

De heer STREUTKER weet wie de nieuwe wethouder op dat domein gaat worden en heeft daarin
alle vertrouwen.

Mevrouw VERWEIJ heeft dat vertrouwen ook.
Mevrouw WALTERS licht toe dat het gaat om het algemene inkoop- en aanbestedingsbeleid, dat

het college toepast. Bij de Wmo gaat het concreet over het inrichten daarvan. Hoe de gemeente inkoopt
betreft een collegebevoegdheid. De raad kiest daar dus niet in. De raad kan wel suggesties meegeven en
aangeven dat zaken anders ingericht moeten worden, maar een keuze is daarover niet aan de raad. Dat
neemt niet weg dat men wel kan nadenken over wat een algemene voorziening is. Die gaat vaker op inloop
en vaker met subsidie.

Mevrouw VERWEIJ had gehoopt op een warme reikende hand in plaats van een koude reikende
hand. Coalitiepartijen zeggen nu dat de raad niet over inkoop- en aanbestedingsbeleid gaat. De raad kan
echter het collegemandaat terugnemen, wat zij echter niet wil, omdat het in vertrouwen gaat.

Mevrouw WALTERS denkt over inkoop- en aanbestedingsbeleid de discussie aan te gaan bij het
nieuwe Wmo-beleid.

Mevrouw REDMEIJER wordt blij van het door iedereen gezegde. Alle partijen zeggen wel iets
leuks in het coalitieakkoord te zien staan, maar missen daarin ook iets. Dat was ook de bedoeling. De
coalitie heeft niet weinig ambitie, maar heeft afgesproken dat niet alleen de eigen ambities ertoe doen. Die
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allemaal opschrijven leidt tot een dik coalitieakkoord. Daarop zat de coalitie niet te wachten. De intentie
van de coalitie was om ruimte te laten voor dc input van de raad om het samen met elkaar te gaan doen.

Zij heeft de teleurstelling bij D66 en Democraten Hilversum gehoord, die zij betreurt, maar dat is
wel politiek. Democraten Hilversum was een grote winnaar en die partij heeft zij niet willen uitsluiten.
Daarnaar is geluisterd bij de verkennende gesprekken en in de formatieronde. Democraten Hilversum heeft
echter een andere keuze gemaakt, maar was wel welkom om mee samen te werken.

De heer GÖBBELS vindt dat men tekort schiet als men één verkennend gesprek voert en niet
beargumenteert waarom er daarna geen vervolg kan zijn.

Mevrouw REDMEIJER betreurt het dat de heer Göbbels dat zo heeft ervaren.

Mevrouw REMMERS herkent dc gevoelens van de heer Deen over koesteren. Zij houdt zich wat
dat betreft aan de definitie ‘met liefde verzorgen’

Niet alles is in het coalitieakkoord opgeschreven, ook niet over onderwijs. Zij benadrukt de
inspanningen van mevrouw Wolthers, die een buitengewoon ambitieus IHP door de raad heeft geloodst.
Bedragen daarin zullen ook worden uitgegeven. Er wordt € 2,1 mijoen besteed aan onderwijs in het kader
van het Nationaal Programma Onderwijs. Het geld is dus nu niet het probleem, maar wel de arbeidsmarkt.
Ambities komen dus verder wel tot uitvoering.

In verband met het bestrijden van dakloosheid wil zij ook afspreken nog meer dan 3.000 woningen
te bouwen, ook om te voorkomen dat er nog meer verdringing aan de onderkant van de woningmarkt zal
plaatsvinden.

Mevrouw VERWEIJ wil dan ook investeren in maatschappelijke opvang. Daarom is het steunen
van motie M 22-4 1 van belang. Als men zegt dat dakloosheid urgent is, is die groep ook specifiek te
maken. Dan is bekend over wie dat gaat en kunnen in het land de beste initiatieven bekeken worden.

Mevrouw REMMERS stelt dat er meer dan 3.000 woningen te bouwen zijn als er meer mensen als
urgent worden gekwalificeerd.

Mevrouw VERWEIJ wil best 4.000 woningen laten bouwen.
Mevrouw REMMERS vervolgt met iets te zeggen over het onderhouden van de democratie en

motie M 22-39 over burgerparticipatie. Er zijn veel meer belanghebbenden zonder stem en zonder macht.
Zij wacht het college af of dat komt met heel veel voorstellen om de democratie te redden.

Zij is superblij dat er geen harde cijfers zijn genoemd qua vermindering van het bijstandsvolume.
De tweeduizend inwoners die afhankelijk zijn van een bijstandsuitkering zijn namelijk een buitengewoon
gemêleerd gezelschap, met lang niet allemaal kansen, ook niet nu de arbeidsmarkt heel goed draait. Zij wil
wel kijken wie wel een maatschappelijke bijdrage kunnen leveren, maar niet sturen op harde cijfers.

De norm van 130% heeft de coalitie niet voor niets genoemd. De PvdA vertrouwt de coalitie
daarop niet, maar zij mag daaraan worden gehouden.

Zij snapt niet dat de PvdA zegt dat de coalitie onvoldoende ambitie heeft op verduurzaming. Er is
een raadsbreed beleid vastgesteld dat wordt versneld. Er wordt ingezet op energiearmoede. Inwoners laat
de coalitie niet in de kou staan. Als de ChristenUnie komt met ambities om te versnellen vindt zij
GroenLinks aan haar zijde.

De coalitie heeft heel veel ambitie en zij daagt het college uit om een realistische planning te
maken. Ambtenaren staan echter onder enorme druk.

Mevrouw KALK merkt het vuur bij mevrouw Remmers en vraagt of de norm van 130% bij
mevrouw Remmers een breekpunt is.

Mevrouw REMMERS bevestigt dat en voegt toe dat alle vier de coalitiepartijen buitengewoon
ongelukkig waren over de norm van 120% van destijds. Het is namelijk superbelangrijk een consistent
beleid naar de doelgroepen te hebben en dat hen een buitengewoon goede voorlichting gegeven wordt.

Mevrouw KALK is het daarmee volstrekt eens, maar het gaat erom de inzet te blijven waarborgen.
Mevrouw REMMERS meent dat dat met de beoogd wethouder goed moet komen.

Tweede termijn
Mevrouw VERWEIJ vraagt de onderhandelende partijen en haar collega’s om de

prioriteitenagenda met de raad te bespreken.
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Op 9juni is amendement A 21-92 aangenomen, waarin staat dat de motie ‘Voor Nixx met de bus’
in het uitwerkingsprogramma van de mobiliteitsvisic en een uitgewerkt plan terugkomt. Nu is dat
opgenomen in het coalitieakkoord, waarmee de raad de mogelijkheid wordt ontnomen om daarover te
praten.

Mevrouw REDMEIJER hcrirmert aan de wens is dat 75+’ers voor niks met de bus kunnen gaan.
Daarover staat nog met de raad daarover in gesprek te gaan.

Mevrouw VERWEIJ ziet dat als een toezegging. Dat betekent dat 75+ niet vaststaat, dat het
uitwcrkingsdeel nog komt en de raad daarover nog kan vergaderen.

Mevrouw REDMEIJER reageert dat de richting er staat, maar over alles nog in gesprek
met de raad wordt gegaan, zoals dat is afgesproken.

Mevrouw VERWEIJ hecht waarde aan de democratie en meent dat de tekst van de aangenomen
motie vaststaat. Die kan men volgens haar niet eenzijdig wijzigen met 75+.

Mevrouw VAN DROOGE observeert dat het er vanavond zeker op lijkt dat de intentie van de open
bestuurscultuur ook echt in daden wordt omgezet. De PvdA heeft de handschoen om bij te dragen aan de
discussie met veel enthousiasme opgepakt. De coalitie is het niet overal mee eens, maar laat ook zien met
dc PvdA mee te denken.

Zij trekt amendement A 22-3a over publieke basisbanen in, vanwege de toezegging nog te kijken
naar structurele mogelijkheden, met inachtneming van het advies.

Uit motie M 22-3 9 over burgerparticipatie schrapt zij het gestelde achter de tweede bulletin het
dictum.

In motie M 22-40 over het koesteren van onderwijs is in de tweede bullet van het dictum ‘voor de
behandeling van dc begroting dit jaar’ veranderd in ‘in het eerste kwartaal van 2023’.

In amendement A 22-36 heeft zij de laatste twee woordjcs ‘met 25%’ eruit gehaald. Dat
amendement is nu alleen gericht op het terugdringen van het aantal zorgaanbieders.

Stemming over moties en amendementen
De heer GÖBBELS kondigt aan tegen het coalitieakkoord te zullen stemmen en zich van stemming

te zullen onthouden bij amendement A 22-34 van D66 over het kennis nemen van het coalitieakkoord.
Democraten Hilversum heeft namelijk geen amendement nodig om samen te werken.

De heer FENNEMA is het niet eens met de kwalificatie van de heer Deen over de plannen van de
coalitie, Met het amendement A 22-34 heeft D66 best wel een punt. Vaststellen van het coalitieakkoord
voegt weinig toe aan kennis nemen van. Aangevuld met samenwerken kan de VVD dat amendement zeker
steunen.

Mevrouw REDMEIJER begrijpt de punten van D66, maar Hart voor Hilversum is blij met een
aantal moties en amendementen. Daarom zal zij tegen amendement A 22-34 stemmen, zodat Hart voor
Hilversum voor de andere amendementen kan stemmen.

De heer DEEN heeft met de PvdA afgestemd dat die alle amendementen omzet in moties mocht
amendement A 22-34 worden aangenomen.

Amendement A 22-34 van D66 over het instemmen met of kennis nemen van het
coalitieakkoord wordt via de stemapplicatie in stemming gebracht en met 20 tegen 14
stemmen aangenomen, met de stemmen van Hart voor Hilversum, de PvdA en GroenLinks
tegen.

De VOORZITTER schorst de vergadering om 2 1.50 uur.

Schorsing.
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De VOORZITTER heropent de vergadering om 22.03 uur.

Motie M 22-35a ‘Beperking verlenging huurovereenkomst vliegveld tot maximaal 5 jaar’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8juni 2022, behandelend
agendapunt ‘coalitieakkoord 2022—2026, Hilversum Koesteren’;
constaterende dat:
- er in Nederland en Hilversum een grote behoefte is aan nieuwe bouwlocaties voor

woningen;
- in het coalitieakkoord het bouwprogramma tot 2030 wordt gesteld op 3.000 woningen,

binnenstedelijk te ontwikkelen;
- een gemiddelde ontwikkeling van plan tot relatie van een huis zeven jaren beslaat;
- ook na 2030 de woningnood niet opgelost zal zijn;
overwegende dat:
- een van de weinige locaties waar de gemeente grondeigenaar is, het vliegveld is;
- het aangaan van nieuwe langjarige huurovereenkomsten met het vliegveld, zoals vermeld

op pagina 11 van het coalitieakkoord, een blok aan het been kan zijn, om deze locatie
eventueel te kunnen bestemmen voor wonen;

- de partijen verschillende opvattingen hebben over de toekomstige ontwikkelingen van deze
gronden;

- dergelijke blokkades in deze tijd van schaarste niet gewenst zijn;
spreekt uit:
- de intentie te hebben om de huurovereenkomst met het vliegveld te voor maximaal 5 jaar

te verlengen;
en gaat over tot de orde van de dag.
Motie M 22-35a van de PvdA)

Motie M 22-35a van de PvdA over beperking van de verlenging van de huurovereenkomst
met het vliegveld tot maximaal vijfjaar wordt via de stemapplicatie in stemming gebracht
en met 2 tegen 35 stemmen verworpen, met de stemmen van de PvdA voor.

Motie M 22-36a ‘Beperking rnarktwerking in de zorg’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt ‘coalitieakkoord 2022— 2026, ‘Hilversum Koesteren’;
overwegende dat:
- de marktwerking in de zorg heeft geleid tot heel veel aanbieders;
- het voor inwoners nagenoeg onmogelijk is om dit hele speelveld te overzien;
- aanbod ook vraag creëert;
- met de aanpak van de marktwerking in de zorg niet hoeft te worden gewacht tot er een

stelselwijziging aan de orde is;
- de ervaring leert dat verandering in het systeem van (jeugd)zorg niet snel ingevoerd zullen

worden;
constaterende dat:
- de marktwerking heeft geleid tot veel aanbieders;
- de inkoop daardoor een gecompliceerd en steeds omslachtiger proces wordt/is geworden;
- toezicht op kwaliteit van de zorg daarmee ook steeds complexer is geworden;
- het risico op ‘zorgcowboys’ niet kan worden uitgesloten;

roept het college op:
- om naast de punten in het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum Koesteren’ ook concreet

aan de slag te gaan met het ontwikkelen van een plan van aanpak gericht op het
terugdringen van het aantal zorgaanbieders;

en gaat over tot de orde van de dag.
(Motie M 22-36a van de PvdA)
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De heer STREUTKER legt een steinverklaring af over motie M 22-36a van de PvdA ovei
beperking van marktwerking in de zorg. Hij heeft alle begrip voor de overwegingen. Het CDA is ook tegen
zorgcowboys en wil ook naar rationalisatie. Het accent in de motie ligt echter volgens hem verkeerd. Het
gaat om de waar te borgen kwaliteit, zodat het CDA tegen de motie zal stemmen.

Mevrouw WALTERS legt namens Hart voor Hilversum een stemverklaring af over motie M 22-
36a van de PvdA over beperking van marktwerking in de zorg. Zij ziet kansen om meer algemene
voorzieningen met subsidie te doen en bijvoorbeeld praktijkondersteuners in dienst te nemen bij de regio.
Dan komt men uit bij iets minder zorgaanbieders. Hart voor Hilversum is niet voor een open house
aanbesteding, die nog zes jaar loopt en die opnieuw te doen. Zij zal dus wel voor de motie stemmen, maar
heeft haar bedoeling daarbij uitgelegd.

Motie M 22-36a van de PvdA over beperking van marktwerking in de zorg wordt via de
stcmapplicatie in stemming gebracht en met 16 tegen 21 stemmen verworpen, met de
stemmen van Hart voor Hilversum, GroenLinks, de SP en de PvdA voor.

Motie M 22-37a ‘Vereveningsfonds sociale woningbouw’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8juni 2022, behandelend
agendapunt coalitieakkoord 2022—2026, ‘Hilversum Koesteren’;
constaterende dat:
- in Nederland al jaren sprake is van ernstige woningnood;
- deze woningnood ook in Hilversum het voor starters, mensen met een laag inkomen,

specifieke doelgroepen het nagenoeg onmogelijk is om een woning te bemachtigen;
- de gemeente een woonvisie heeft;
- in deze woonvisie wordt gestreefd naar 1/3 sociale huur en 50% in het middeldure

segment;
- de gemeenteraad in de afgelopen periode met grote regelmaat is geconfronteerd met

ontwikkelingen die niet voldeden aan deze verdeling in het bouwprogramma;
overwegende dat:
- het vasthouden aan deze verdeling een breed gedragen wens is;
- de wetgever de lokale overheid meerdere mogelijkheden heeft gegeven om dit

uitgangspunt te kunnen realiseren;
- Hilversum nog niet alle mogelijkheden die er zijn ten volle benut;
- een van de onbenutte mogelijkheden is het instellen van een vereveningsfonds sociale

woningbouw;
- een dergelijk fonds gestoeld bijdraagt aan het stimuleren van sociale woningbouw;
- bouwt een projectontwikkelaar minder sociale huurwoningen dan de afgesproken verdeling

uit de woonvisie, dan stort hij een nader te bepalen bedrag’ in het vereveningsfonds, bouwt
hij meer sociale huurwoningen, dan krijgt hij een ander te bepalen bedrag uit het fonds per
woning/appartement;

roept het college op:
- om naast de punten in het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Hilversum Koesteren’ ook concreet

aan de slag te gaan met het instellen van een vereveningsfonds sociale woningbouw;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 22-37a van de PvdA)

‘Als voorbeeld: in Leidschendam-Voorburg wordt als bedrag voor een appartement €25.371,-
euro gehanteerd en voor een eengezinswoning 68.713 euro.
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Motie M 22-38a ‘Publieke basisbanen’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 8 juni 2022, behandelend
agendapunt coalitieakkoord 2022—2026, ‘Hilversum Koesteren’;
overwegende dat:
- het hebben van een baan een belangrijke voorwaarde is voor het welbevinden van mensen;
- banen inkomen genereren;
- banen bijdragen aan bestaanszekerheid;
- er ook in Hilversum ondanks de krapte op de arbeidsmarkt, nog veel mensen afhankelijk

zijn van een bijstandsuitkering;
constaterende dat:
- in veel gemeenten in Nederland in de afgelopen periode is gewerkt aan een vorm van

publieke banen, basisbanen oid;
- de publieke basisbaan een kwaliteitsbaan is in de (semi) publieke sector, bijvoorbeeld

ouderenzorg of het onderwijs;
- de banen van meerwaarde zijn voor de medewerkers én voor de samenleving;
- de WRR heeft gesteld dat basisbanen niet perse gericht dienen te zijn op de doorstroom

naar regulier werk maar om continuïteit te garanderen juist moet worden ingezet op
zekerheid en langjarige commitment, dat op de huidige arbeidsmarkt juist vaak ontbreekt;

roept het college op:
- om in deze coalitieperiode te werken aan de ontwikkeling van 10 publieke basis
banen per jaar, dit is een vaste baan in de semi publieke sector;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 22-38a van de PvdA)

De VOORZITTER deelt mee dat motie M 22-37a van de PvdA over een vereveningsfonds sociale
woningbouw is aangehouden. Motie M 22-38a van de PvdA over publieke banen is ingetrokken.

Motie M 22-39 van de PvdA over Burgerparticipatie wordt via de stemapplicatie in
stemming gebracht en met 36 stemmen voor en 1 stem tegen aangenomen, met de stem van
de ChristenUnie tegen.

De heer WESTERNENG legt een stemverklaring af over motie M 22-40 van de PvdA, D66 en de
SP over het koesteren van onderwijs. De overwegingen in de motie herkent hij zeer goed, maar de VVD
wil in gesprek over de volle breedte. De VVD zal nu niet voor de motie stemmen.

Motie M 22-40 van de PvdA, D66 en de SP over het koesteren van onderwijs, wordt via de
stemapplicatie in stemming gebracht en met 32 tegen 5 stemmen aangenomen, met de
stemmen van de VVD tegen.

Motie M 22-4 1 van de SP, de PvdA en Hart voor Hilversum, ‘Wie dakloos is, is urgent’,
wordt via de stemapplicatie instemming gebracht en unaniem aangenomen.

Het aangepaste voorstel om kennis te nemen van het coalitieakkoord wordt via de
stemapplicatie in stemming gebracht en met 34 tegen 3 stemmen aangenomen, met de
stemmen van Democraten Hilversum tegen.

3. BENOEMEN NIEUWE WETHOUDERS

De VOORZITTER merkt op dat nu de raad heeft gesproken over het coalitieakkoord en daarvan
kennis heeft genomen men is toegekomen aan de benoeming van het nieuwe college.

Hart voor Hilversum heeft de dames Walters en Van Hunnik als wethouders voorgedragen, de
VVD de heer Scheepers, GroenLinks de heer Heller en het CDA de heer Van Voorden.
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De heer GÖBBELS heeft op een aantal openstaande vragen nog geen antwoord gekregen en is
benieuwd wat de bijzondere omstandigheden zijn voor het benoemen van een wethouder van buiten
Hilversum en wanneer wordt voldaan aan de verplichting om in Hilversum te gaan wonen.

De tweede wethouder van Hart voor Hilversum krijgt een portefeuille over de regio en zij was in
de vorige periode wat dat betreft vertegenwoordiger namens een andere gemeente. Hij infonneert of
daaruit nog mogelijke belemmeringen volgen. Dc betreffende wethouder is na 2,5 jaar gestopt in de
gemeente Laren en hij wil weten of zij wel van plan is om in Hilversum een gehele termijn vol te maken.

Mevrouw WALTERS antwoordt dat mevrouw Van Hunnik is geboren en getogen in Hilversum en
daar ook is opgegroeid. Zij woont nu op twee minuten fietsen van Hilversum. Dat noemt zij een bijzondere
omstandigheid die je niet vaak meemaakt. Het is naar haar mening niet echt een reden om te verhuizen. Het
is ook niet zo dat mevrouw Van Hunnik binnen een jaar gaat verhuizen. Zij heeft op meerdere plekken in
Hilversum gewoond, kent Hilversum als haar broekzak en woont dus op twee minuten fietsen afstand van
de gemeente.

De heer GÖBBELS is benieuwd waarom Hart voor Hilversum er niet in is geslaagd om een
wethouder te vinden die al in Hilversum woont.

Mevrouw WALTERS antwoordt dat Hart voor Hilversum een wethouder zocht met een goede
verbintenis met Hilversum. Dat is Hart voor Hilversum gelukt. Mevrouw Van Hunnik is iemand met een
hart voor Hilversum. Hart voor Hilversum is dus zeer content met deze wethouder.

De heer GÖBBELS constateert dat zijn vraag niet is beantwoord.
Mevrouw WALTERS reageert dat de heer Göbbels een doel stelt dat niet het hare is. Haar

doelstelling is om een goede wethouder met een hart voor Hilversum te vinden. En dat hart heeft mevrouw
Van Hunnik.

De heer GÖBBELS vraagt waarom Hart voor Hilversum zich niet ten doel stelt om aan de wet te
voldoen.

Mevrouw WALTERS ziet het benoemen van mevrouw Van Hunnik als wethouder in Hilversum
niet als een enorm probleem. In meer gemeenten wordt op deze wijze van de wet afgeweken. Die afwijking
is naar haar oordeel zo klein dat zij dat passend vindt. Het is geen strategische zet.

Hart voor Hilversum heeft het met mevrouw Van Hunnik gehad over haar voormalige
vertegenwoordiging voor een andere gemeente in de regio. Zij heeft nog steeds prima contact met veel
politici in de regio, ook met de politici in Laren. Zij ziet er geen dusdanige belemmering in dat mevrouw
Van Hunnik in de regio niet goed zou kunnen acteren. Mevrouw Van Hunnik heeft de intentie om de volle
vier jaren in Hilversum vol te maken.

De heer DEEN betreurt het nog niet kennis te hebben kunnen maken met mevrouw Van Hunnik.
Op Google en Linkedln viel het hem op dat mevrouw Van Hunnik in Laren ook lid is geweest van de
steunfractie van D66. De coalitie krijgt dan dus toch een soort D66-wethouder. Hij kijkt daarom uit naar de
samenwerking met haar.

Mevrouw WALTERS viel dat lidmaatschap van de D66-steunfractie in Laren ook op, maar dat was
voor Hart voor Hilversum geen belemmering voor het vervullen van het wethouderschap in Hilversum.

De VOORZITTER stelt voor de heer Vonk tot voorzitter van de Commissie van stemopneming te
benoemen en mevrouw Wesselink en de heer Streutker tot leden daarvan.

Aldus wordt besloten.

Vervolgens wordt tot schriftelijke stemming overgegaan.

Mevrouw VAN DE BEEK deelt namens de Commissie tot onderzoek van de geloofsbrieven mee
dat die commissie de geloofsbrieven en verdere vereisten heeft onderzocht van:

- mevrouw K.J. Walters;
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- mevrouw K. van Hunnik;
- de heer A.R.C. Scheepers;
- de heer B. Heller;
- de heer N.G.T van Voorden;

welke zijn voorgedragen als kandidaat-wethouders in de gemeente Hilversum. De commissie rapporteert
de raad van de gemeente Hilversum dat zij die bescheiden heeft onderzocht en in orde bevonden. Gebleken
is dat, indien de raad ontheffing verleent van het woonplaatsvereiste van mevrouw K van Hunnik, de
kandidaten aan alle in de Gemeentewet gestelde eisen voldoen. De commissie adviseert dan ook tot hun
benoeming als wethouder in de gemeente Hilversum.

De VOORZITTER schorst de vergadering om 22.27 uur.

Schorsing.

De VOORZITTER heropent de vergadering om 22.50 uur.

De heer VONK deelt als voorzitter van de Commissie van stemopneming mee dat:
- voor de eerste wethoudersvacature 37 stembriefjes zijn ingeleverd, waarmee 35 stemmen

op mevrouw K.J. Walters en 2 blanco stemmen zijn uitgebracht;
- voor de tweede wethoudersvacature 37 stembriefjes zijn ingeleverd, waarmee 30 stemmen

zijn uitgebracht op mevrouw K. van Hunnik, 2 stemmen op mevrouw A.J. Wolthers en 5
blanco stemmen zijn uitgebracht;

- voor de derde wethoudersvacature 37 stembriefjes zijn ingeleverd, waarmee 37 stemmen
zijn uitgebracht op de heer A.R.C. Scheepers;

- voor de vierde wethoudersvacature 37 stembriefjes zijn ingeleverd, waarmee 31 stemmen
zijn uitgebracht op de heer B. Heller, 2 stemmen op mevrouw M.H.A. Remmers en 4
blanco stemmen zijn uitgebracht;

- voor de vijfde wethoudersvacature 37 stembriefjes zijn ingeleverd waarmee 37 stemmen
zijn uitgebracht op de heer N.G.T. van Voorden.

Hiermee zijn de vijf bovengenoemde personen benoemd en verkozen tot wethouders van de
gemeente Hilversum.

De VOORZITTER deelt mee dat de raad wordt gevraagd de geheimhouding te bekrachtigen op de
rapportages van Berenschot over de preventieve integriteitstoets, die alle wethouderskandidaten hebben
ondergaan.

Aldus wordt besloten.

Zonder stemming wordt besloten de tijdbestedingsnorm van de vijf benoemde wethouders
vast te stellen op 100%.

Zonder stemming wordt besloten mevrouw Van Hunnik met ingang van heden voor de
duur van één jaar ontheffing te verlenen van het vereiste van ingezetenschap op grond van
artikel 36a, tweede lid, Gemeentewet.

In handen van de VOORZITTER leggen mevrouw VAN HUNNIK en de heer VAN VOORDEN
de bij wet voorgeschreven eed af en leggen mevrouw WALTERS en de heren SCHEEPERS en HELLER
de bij wet voorgeschreven verklaring en belofte af.
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4. AFSCHEID WETHOUDERS WOLTHERS, VOORINK EN KUIPERS

De VOORZITTER deelt mee dat hij met het nu aftredende college gedurende drie maanden op een
ontzettend fijne wijze heeft samengewerkt. Het was een tijd van veel nieuwe dingen, veel veranderingen en
veel onverwachte ontwikkelingen. Hij heeft zich echt door de wethouders gedragen gevoeld, ook de
zittende wethouders die in het nieuwe college doorgaan. Daarvoor dankt hij hen van harte.

Deze week is in collegeverband de afgelopen bestuursperiodc op een heel mooie wijze afgesloten.
Het is in zijn rol heel erg lastig recht te doen aan de status, standing en resultaten van de aftredende
wethouders in de periode dat zij in functie waren. Daarvan heeft hij namelijk maar heel weinig
meegemaakt en hij moet zich daarbij volledig verlaten op de dingen die hem gezegd zijn.

Het is vooral aan de aftredende wethouders om iets te zeggen. Hij geeft zo dadelijk als eerste het
woord aan de langstzittende bestuurder, Floris Voorink. Hij heeft het gevoel dat met het aftreden van
wethouder Floris Voorink een tijdperk wordt afgesloten. Die had zo’n enorme spanwijdte en heeft zoveel
gedaan voor de gemeente, dat het voor hem ontzettend lastig is te duiden wat diens betekenis is geweest.
Overal waar hij in de stad komt ziet hij diens ‘handtekening’ staan in de vorm van nieuwe wijken. In Oost is
een gebiedsagenda ontwikkeld. Naast wonen keek Floris Voorink ook naar werken en groen en nam hij
participatie serieus, in balans met besluitvorming in de politiek. Heel veel dingen die Floris in gang heeft
gezet moeten nog starten. Het gaat om een aantal mooie ontwikkelingen, bijvoorbeeld rondom de
wybertjesfabriek en de sigarenfabriek. Die gebieden worden omgezet in nieuwe vormen van wonen, werken
en groen. Ook laat hij de omgevingsvisic niet onvermeld, waarin Floris heel bijzonder is opgetreden.

Heel bijzonder in diens stijl vindt hij dat daadkracht, visie en bestuurlijke zwaartekracht worden
toegevoegd aan de dingen die de gemeente doet op een manier die heel rond, warm en toegankelijk is. Dat
is in deze tijd heel erg nodig, omdat de complexiteit van de dingen toeneemt. En juist dc combinatie van
kwaliteiten die Floris Voorink brengt is uniek. Floris heeft zelf besloten uit het politieke vak te stappen,
maar hij verwacht dat die op enig moment als zodanig weer zal opduiken. Hij salueert voor alle prestaties
van Floris Voorink in de gemeente en ziet ook dat die net als hem een zeer overtuigd en groot liefhebber
van het gezin is. Hij wenst hem van harte toe daaraan de komende periode meer tijd te besteden.

De heer VOORINK kreeg ongeveer twaalfjaar geleden voor de eerste keer het woord in de
raadzaal. Dat zal ongetwijfeld een uitstekend verhaal zijn geweest met een lach en een traan, dat ook toen
al duidde op groot politiek inzicht. Dat paste naadloos in de traditie van veelbesproken maidenspeeches
van Hilversumse VVD’ers.

In 2010 kwam hij pas na benoeming van twee VVD-wethouders in de gemeenteraad terecht. Hij
kon op dat moment niet bevroeden dat hij pas twaalfjaar later zou afzwaaien en intussen nog zou trouwen,
waarbij burgemeester Broertjes optrad als trouwambtenaar.

Als dieptepunt in zijn bestuursperiode denkt hij aan de ramp met de MH-17 en de impact die
corona op de stad, de ondernemers en organisaties heeft. Vooral de menselijke kant vond hij af en toe
zwaar, vanwege bijvoorbeeld sneuvelende collega-wethouders, die veel van zichzelf in hun baan stopten.
Van bepaalde ambtenaren met wie hij intensief samenwerkte moest hij ook veel te vroeg afscheid nemen.

Hoogtepunten waren er ook. Een lijst met successen gaat hij niet voordragen, omdat dat veel te
lang zal duren. Het waren kleine dingen die het wethouderschap zo mooi maakten. Een mevrouw dankte
hem met een briefje voor het mooier maken van haar wijk. Pieter Broertjes stuurde hem een heleboel
briefjes met adviezen, steunbetuigingen en harten onder de riem.

Toen de raad akkoord ging met het aanleggen van een nieuw marktplein stond hij om middernacht met
een groep ambtenaren met een biertje op zijn balkon te genieten met het gevoel iets goeds voor de stad te
hebben gedaan. Daarom ging hij in de politiek en dat gevoel heeft hij gelukkig nog vaak mogen meemaken.

Hij is trots op Hilversum en haar inwoners, haar verenigingen, de vrijwilligers, de raadsleden en de
bestuurders, evenals op de ambtelijke Organisatie die alle plannen omzette in resultaat en die in tijden van
grote nood altijd in staat bleek om een beentje bij te zetten. Daardoor is hij diep geraakt. Bij de gemeente
Hilversum werken er fantastische mensen.

Zijn politieke carrière had snel na aanvang kunnen sneuvelen. Na vijf weken raadslidmaatschap
stonden de nieuwbakken raadsleden Scheepers en Voorink al op het punt het college naar huis te sturen
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vanwege een tegenvallende jaarrekening. Het toenmalige college kon daaraan niets doen, maar dat deed
voor hem en zijn collega totaal niet ter zake. De les daarvan is dat politiek ook een vak is van ervaring en
geduld.

Na een mooie periode als volksvertegenwoordiger en commissievoorzitter mocht hij in 2014 als
wethouder aan de slag gaan. Ook dat had snel afgelopen kunnen zijn. In zijn tweede vergadering als
wethouder verklaarde hij geen tekeningen te kennen van een omleidingsroute die voor de 110V gebruikt zou
kunnen worden, maar stond hij uiteraard de volgende ochtend met diezelfde tekeningen in de hand. Raadslid
Walters had met een beetje kwade wil zijn veelbelovende politieke carrière daar in de kiem kunnen breken,
maar dat heeft zij niet gedaan. De les daarvan is dat als je als wethouder iets niet zeker weet dat gewoon kunt
zeggen. De andere les is zacht op de persoon te zijn en hard op de inhoud en uit te gaan van oprecht goede
bedoelingen van elkaar. Je komt elkaar in het leven namelijk altijd weer een keer tegen.

Na jaren van gedwongen bezuinigen mocht het college in 2014 ook weer werken aan nieuwe plannen.
Lang niet alle plannen haalden de eindstreep, maar dat geeft soms helemaal niet. Politiek bedrijfje namelijk
om de wereld een beetje mooier, eerlijker of liever te maken. Hij raadt aan dat vooral te blijven doen.

Hij hoopt dat de raadzaal de komende vier jaar meer dan ooit het theater zal mogen zijn waar
ideeën en visies worden uitgewisseld. Niet om de ander pootje te haken ofje zin door te drijven, maar door
te luisteren naar elkaar en gezamenlijk te proberen het beste voor de stad te doen. Daarbij is een mening of
een visie helemaal geen vies woord.

Hij ziet met lede ogen aan hoe de afgelopen twaalfjaar het vertrouwen in de politiek is geërodeerd.
De helft van de inwoners weet de stembus niet meer te vinden. Politici moeten beter luisteren. De dialoog
met de inwoners kan en moet beter. Hij hoopt en rekent er dan ook op dat de nieuwe bestuurscultuur helpt
om dat vertrouwen te herstellen. Maar met luisteren alleen kom je er niet. Een eigen mening doet ertoe in
de politiek. Als wethouder moet je namelijk vaker nee dan ja zeggen. Een rechte rug, gevoel voor humor
en steun van je omgeving zijn daarbij volgens hem onontbeerlijk. Dat zijn kwaliteiten die hij de raad
toedicht en soms ook toewenst. Niet elke inspreker heeft namelijk gelijk en niet elke boze buurman hoeft
op een sokkel te worden gehesen. Soms zijn andere belangen gewoon groter. Vertrouwen wordt volgens
hem ook geholpen door een raad en college die soms nee zeggen, uitleggen waarom iets gebeurt en de rug
recht houden. Dat kost soms een stem, maar veel vaker win je het respect. Zijn respect voor het politieke
systeem is na twaalfjaar enorm. Er zijn raadsleden die met passie en toewijding tegen een te geringe
vergoeding het beste voor de stad proberen te doen. Wethouders werken zich soms letterlijk kapot.

Hij dankt zijn vrienden van de VVD, van de kiezer tot het bestuur, van de fractie tot de leden. Dat
hij het met hun hulp en namens hen heeft mogen doen voelde altijd eerzaam en goed. De raad dankt hij
voor de steun, vriendschap en vertrouwen die hij twaalfjaar heeft mogen voelen. Hij verbeeldt zich dat hij
met meer vrienden dan vijanden het raadhuis verlaat. Het gaat daarbij om vriendschappen over de
partijlijnen heen.

De griffie en de Rekenkamer dankt hij ook, omdat zij onmisbaar zijn voor het werk. Bovenal zijn
ze bemenst door lieve, betrokken en goede mensen, die hij echt zal missen. Hij zegt dank aan de
burgemeesters Bakker, Broertjes, Aptroot en Van den Top, die hij heeft mogen meemaken. Hij zegt hen
dank voor al hun inzet, advies en steun. Het was een voorrecht om hen te mogen dienen. Burgmeester Van
den Top adviseert hij diens hart en intuïtie te blijven volgen. Hilversum mag nu al trots daarop zijn.

Sommige van zijn collega-wethouders zijn vrienden voor het leven worden. Allemaal hebben ze
hem acht jaar lang gesteund, geholpen, gekalmeerd en opgekalefaterd, waarvoor hij dankt zegt.

De ambtenaren zegt hij eveneens veel dank. Samenwerken met hen kan hij iedereen aanraden,
vooral de dames van het secretariaat: Martine, Mariëlle, Yvonne en Jolanda. Hen gaat hij het meest van
allemaal missen. Zij waren een baken van warmte en rust in soms woelige en gure dagen. Zijn echte
vrienden heeft hij best vaak moeten missen door de zoveelste vergadering of de zoveelste politieke crisis.
Dat gemis gaat hij allemaal inhalen. Bovenal dankt hij zijn vader en moeder. Dankzij hun liefde, steun,
adviezen en hulp is het gelukt. Zijn zelfvertrouwen en het oog voor de medemens heeft hij van hen. En
natuurlijk gaat zijn dank ook uit naar zijn broers en lieve schoonzus. Zijn echtgenote Loes heeft hem al die
tijd gesteund, geholpen, geadviseerd en losgelaten, terwijl het lang niet altijd leuk was. Hij hoopt ooit nog
de woorden te vinden om haar daarvoor te bedanken. Die woorden heeft hij nu niet, zodat hij nu zegt dat
hij van haar houdt.
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Het boek van het raadslidmaatschap en wethouderschap gaat nu dicht en door deze jaren is hij een
completer en beter mens geworden. Eenieder die aan dat boek geholpen heeft zegt hij dank. Er volgen vast
nog mooie vervoigdelen, maar voor nu raadt hij aan goed voor elkaar en de mooie stad te zorgen.

Applaus

De VOORZITTER spreekt vervolgens Annette Wolthers toe, die vanaf 2008 woonachtig is in
Hilversum. Vanaf 2014 was zij lid van de gemeenteraad en vanaf 2018 wethouder met een heel mooie
portefeuille. Zij is met ontzettend veel passie voor onderwijs, werk en inkomen en bereikbaarheid bezig
geweest.

In juni 2021 is zij met 97% van de stemmen gekozen tot partijleider van D66 in Hilversum. Het
feit dat zij nu hier zit is voor haar een enorm grote stap. Het had ook anders kunnen lopen. Annette heeft
haar fractie helemaal vernieuwd, zij was niet nog klaar.

Als hij mensen over Annette Wolthers hoort praten zijn ze allemaal vol lof over haar. Mensen
hebben het dan over haar verbindend vermogen. Zij had nooit gedacht in de politiek te belanden, maar is er
uiteindelijk door gegrepen. Dat komt omdat ze door idealen gedreven dingen voor de stad wil bereiken. Zij
heeft ook een uitgebalanceerde bestuursstijl en heeft laten zien dat tegenstellingen er zijn om te
overwinnen en er samen uit te komen, met compassie. Annette Woithers heeft vanuit haar menselijke
kwaliteit dingen voor elkaar gekregen.

Politiek gaat erover tegenstellingen overwinnen en samen het mooiste met elkaar te realiseren voor
de stad. Daar staat Annette Wolthers voor. Hij zal haar heel erg als wethouder missen, maar hij heeft ook
het gevoel dat zij aan het begin staat van een nieuwe en volgende fase in haar leven. Hij heeft veel
waardering voor alles wat Annette Woithers heeft gedaan en is benieuwd wat haar volgende stap gaat
worden.

Mevrouw WOLTHERS noemt het pijnlijk dat zij als vertegenwoordiger van de tweede partij van
Hilversum naar huis gaat. Zij was namelijk nog niet klaar en had nog graag als wethouder door willen
gaan, maar dat mag niet zo zijn. Dat is politiek. Belangrijk is om te kijken of dat de politiek is die men
ambieert. Jarno Deen heeft daarover al meerdere bespiegelingen gegeven en die weerspiegelen ook haar
idee daarover.

Zij kijkt niet terug met spijt, wrok of ellende, maar met heel veel dankbaarheid. Zij heeft namelijk
dingen beleefd, mensen ontmoet en plekken gezien die zij normaal gesproken nooit zou zien. Ook heeft zij
dingen gerealiseerd waarmee zij iets voor de stad heeft kunnen doen.

Er is ook een beroep gedaan op een heel scala van kwaliteiten die een wethouder in zich moet
hebben. Dat is superleuk, want dat maakt het vak ook leuk. Zij deed het niet alleen. Allereerst werd zij
gesteund door het thuisfront. Haar man Pieter-Jan heeft ervoor gezorgd dat de boel thuis bleef draaien. Ook
zij heeft haar vriendschappen af en toe laten gaan en ziet ernaar uit om die weer aan te halen.

Collegeleden zijn eigenlijk maar het uithangbord van het wethouderschap. Het wethouderschap
vervulje namelijk niet in een eenzame setting. Achter je werken een heleboel mensen. Zij had een heel
scala aan portefeuilles, zonder veel samenhang. Zij heeft gewerkt met ontzettend fijne en kundige mensen.
Zij had nooit gedacht een mobiliteitsvisie door de raad heen te krijgen en vanuit onderwijs is gewerkt aan
een Hilversumse educatieve agenda en een huisvestingsplan. Dat was een taaie klus die met schoolbesturen
voor elkaar is gekregen.

Het is pijnlijk om te constateren dat de coalitie zonder haar doorgaat. Er kwamen een nieuwe
burgemeester en een nieuwe gemeentesecretaris. Een speciaal woord van dank richt zij aan haar twee grote
steunpilaren, Esther en Yvon, die orde in haar chaos creëerden.

Het nieuwe college wenst zij succes toe, omdat het geen makkelijke tijd is. Er zijn crises en zij
hoopt dat het college een antwoord daarop kan vinden.

De vibe is om als raad samen te werken, maar dat moet men ook werkelijk doen, bewijzen en
waarmaken. De hele raad moet daarvan werk maken. De oude D66-fractie dankt zij heel hartelijk met als
boegbeeld Annemarie den Daas. Zij zegt dank aan D66 dat zij de afgelopen vier jaar het wethouderschap
mocht vervullen.
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Nu gaat zij eerst ontkoppelen en daarna ontdekken welke mooie dingen er nog meer op haar pad
komen. Zij heeft er alle vertrouwen in dat dat gaat lukken.

De VOORZITTER memoreert dat Gerard Kuipers op 16 april 2020 in een lege raadzaal als
wethouder is beëdigd. Als een onbekende uit Zandvoort heeft die in een heel ingewikkelde periode een
soort van rust en samenhang gebracht, ook in het college. Dat is een enorme prestatie. Gerard Kuipers heeft
heel veel gebracht. Dat komt omdat hij een heel rustig en verbindende persoonlijkheid is. Niet alleen heeft
Gerard diens interne relaties op orde, maar hij heeft ook in de stad relaties gebouwd. Dat zag men ook aan
de omgang met de buitenwereld: steeds weer aandacht vragen voor wat er in de cultuursector gebeurt. Men
moet namelijk ook denken in ontwikkelingen in plaats van in beperkingen. Gerard Kuipers heeft een aantal
grote dingen voor elkaar gebracht, zoals de Cultuurnota en een visie op de economie in dc stad, terwijl heel
veel moest worden gedaan aan de anderhalvemetersamenleving en het overeind houden van de culturele
sector in die periode. Dat was niet de makkelijkste periode om als wethouder aan te treden. Daarom vindt
hij dat allen Gerard Kuipers heel veel dank en respect verschuldigd zijn. Een uitdagende periode is
afgesloten met weer gewoon fysiek vergaderen, waarbij in een gevulde raadzaal afscheid kan worden
genomen. Hij heeft veel van Gerard Kuipers geleerd, die een juridische achtergrond heeft en hij is
benieuwd naar diens volgende stap, omdat Gerard als bestuurder, mens en collega een klasbak is.

De heer KUIPERS feliciteert de leden van het nieuwe college van harte met hun benoeming tot
wethouder in de prachtige gemeente Hilversum, in het bijzonder mevrouw Van Hunnik en de heer Van
Voorden. Het is een heel eervolle baan op een prachtige plek. De omgeving is een prachtige stad met
dorpse kwaliteiten. Hij hoopt wel dat de nieuwe collegeleden het prachtige raadhuis wat meer van binnen
zullen zien dan hij dat in de afgelopen periode heeft gedaan.

Begin 2020 volgde hij Wimar Jaeger als wethouder Economie, Cultuur en Media op. Niemand had
toen gerekend op de crisis die allen te wachten stond en corona heette. Terugkijkend is dat de rode draad
van zijn wethouderschap gebleken. Daarbij kwamen de dorpskwaliteiten van Hilversum vreselijk goed van
pas: het omkijken naar elkaar, het besef dat inwoners en ondernemers samen de stad maken en de wil om
echt te helpen, ook vanuit de politiek. Men moest meteen vol aan de bak: beschermen wat van waarde is
voor Hilversum. En dat gebeurde. Dc Taskforce anderhalve meter werd opgericht, waarin dc meest
getroffen economische sectoren en dc cultuursector met het gemeentebestuur aan tafel zaten. Er werd vanaf
het begin iedere week vergaderd. Er werd gekeken naar wat er wel kon. Er werd bij gestuurd wanneer het
moest en er werd noodsteun verleend waar het kon. Uiteindelijk kwam er een herstelplan voor na corona,
waarvan nu al de eerste vruchten worden geplukt. Met toenmalig burgemeester Broertjes werd vanaf het
eerste moment naar mogelijkheden gezocht om de mcdiasector snel weer te heropenen. Er werden
ontheffingen aan s studio’s verleend om door te gaan waar dat kon. Er werd ook noodsteun verleend aan de
vele zzp’crs, de sector die meteen zonder werk kwam te zitten. Hij realiseert zich wat voor ongelooflijke
tijd hij achter de rug heeft, ook bestuurlijk. Het unieke samenspel tussen stad en politiek was broodnodig
en ook heel erg bijzonder om samen door te maken. Daarvoor is hij heel erg dankbaar richting de
ondernemers die het gesprek bleven zoeken en de cultuursector die lange tijd stil lag. Er was bereidheid om
geld vrij te maken om echt te helpen. Inmiddels is men al weer heel veel verder dan dat. Er zijn
verkiezingen geweest en de kaarten zijn opnieuw geschud. En dat noemt hij goed. Hij hoopt oprecht dat de
raad de komende periode ook blijft koesteren in dc zin van liefdevol verzorgen. Hij adviseert het gemeente
bestuur de komende jaren de ondernemers goed te verzorgen, omdat hun portemonnee door corona in
sommige sectoren veel leger is dan prettig is. Men zou ook niet alleen het dorpse karakter van Hilversum
alleen moeten koesteren. Ook dc mediasector, waardoor Hilversum nationaal bekend is, staat op een
digitaal kruispunt en verdient de blijvende aandacht van de raad. Meer dan een kwart van de banen hangt
daarmee samen en men moet ook die koesteren. Ook adviseert hij het culture centrum van Hilversum te
laten koesteren, die zo verbonden is met de historie van dc prachtige stad en daardoor ook zo uniek is van
karakter. Dat vraagt om blijvende aandacht en investeringen in geld.

Ten slotte adviseert hij ook elkaar te koesteren. De afgelopen periode heeft namelijk geleerd dan
men elkaar heel erg nodig heeft. Men mag er niet van uitgaan dat zaken wel zullen blijven zoals ze zijn.
Alleen samenwerking kan allen verder brengen. Daar is een scherp oog en ook blijvend onderhoud voor
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nodig. Aan de raad is het de belangrijke en eervolle taak om daaraan de komende jaren richting te geven.
Daarmee wenst hij de raad heel veel succes en heel veel plezier. Hij zegt dank voor het vertrouwen. Het
gaat allen goed.

5. TOELATING NIEUWE RAADSLEDEN

De VOORZITTER deelt mee dat door het benoemen van de nieuwe wethouders en het afscheid
van raadslid Wolthers er vacatures onder de raadsleden zijn ontstaan. Op de kieslijsten van de fracties is
gekeken wie in aanmerking komt voor benoeming en bereid is gebleken die benoeming te willen
aanvaarden. Het is nu aan de raad om de geloofsbrieven te onderzoeken van mevrouw en C. Jansson (Hart
voor Hilversum), de heer R.H. van Grieken (D66), de heer F.W. Reijmerink (VVD) en de heer T. de Jong
(CDA) teneinde hen tot de raad toe te kunnen laten.

Voorgesteld wordt een commissie voor onderzoek van de geloofsbrieven te benoemen, bestaande
uit mevrouw Van de Beek als voorzitter en mevrouw Van Drooge en de heer Postma als leden.

Aldus wordt besloten.

De VOORZITTER deelt vervolgens mee dat de commissie haar onderzoek van de geloofsbrieven
al voorafgaande aan de raadsvergadering heeft uitgevoerd. Hij nodigt commissievoorzitter Van de Beek uit
om het advies van de commissie aan de raad uit te brengen.

Mevrouw VAN DE BEEK leest namens de Commissie tot onderzoek van de geloofsbrieven het
advies van die commissie voor. De commissie uit de raad van de gemeente Hilversum, in wier handen
werd gesteld de geloofsbrieven en de verdere bij de Kieswet gevorderde stukken, ingezonden door:

- mevrouw C. Jansson;
- de heer R.H. van Grieken
- de heer F.W. Reijmerink;
- de heer T. de Jong;

benoemd tot lid van de raad van de gemeente Hilversum, rapporteert de raad van dc gemeente Hilversum
dat zij bovengenoemde bescheiden heeft onderzocht en in orde bevonden. Gebleken is dat de benoemden
aan alle in de Gemeentewet gestelde eisen voldoen. De commissie adviseert tot hun toelating als lid van de
raad van de gemeente Hilversum.

Aldus wordt besloten.

In handen van de VOORZITTER leggen de heren REIJMERINK en DE JONG de bij wet
voorgeschreven eed af en leggen mevrouw JANSSON en de heer VAN GRIEKEN de bij wet
voorgeschreven verklaring en belofte af.

6. BENOEMING EN BEËDIGING COMMISSIELEDEN

De VOORZITTER deelt mee dat op grond van de Verordening op de fractieondersteuning 2010
(de verordening) per fractie vier commissieleden kunnen worden benoemd. Deze personen kunnen in de
raadscommissies het woord voeren namens hun fractie.

Hij vraagt of de raad bereid is om de volgende personen te benoemen als commissielid:
- de heer J. Heek (ChristenUnie)
- de heer K. Tabak (CDA)
en te benoemen als lid van de Audit- en rekeningcommissie de heer J. Heek (ChristenUnie).
De heer Dunker is in de vorige raadsvergadering al als commissielid benoemd en zal de verklaring

en belofte als commissielid nog afleggen.

In handen van de VOORZITTER leggen de heren HEEK en TABAK de bij wet voorgeschreven
eed af en legt de heer DIJNKER de bij wet voorgeschreven verklaring en belofte af.

H120220608 30



7. BENOEMING PLAATSVERVANGEND RAADSVOORZITTER

De VOORZITTER geeft aan dat op grond van artikel 77 eerste lid van de Gemeentewet bij
verhindering of ontstentenis van de burgemeester het voorzitterschap van de raad waargenomen wordt door
het langst zittende lid van de raad. Hetzelfde artikel bepaalt ook dat als er meer leden van de raad even lang
zitting hebben de waarneming plaatsvindt door het oudste lid in jaren van hen. De raad kan echter een
ander lid van de raad met die waarneming belasten.

Het presidium heeft in haar vergadering van 31 mei 2022 besproken wie wordt voorgedragen om
de functie van plaatsvervangend raadsvoorzitter te vervullen. Daarbij is bepaald voor te stellen mevrouw
Van Drooge als eerste plaatsvervangend raadsvoorzitter te benoemen, de heer Streutker als tweede
plaatsvervangend raadsvoorzitter, mevrouw Redmeijer als derde plaatsvervangend raadsvoorzitter en de
heer H.H. Fennema als vierde plaatsvervangend raadsvoorzitter.

Aldus wordt besloten.

8. BENOEMING COMMISSIEVOORZITTERS

De VOORZITTER laat weten dat om de besluitvorming van de raad voor te bereiden en om
overleg te voeren met het college van burgemeester en wethouders, de raad op grond van artikel 82
Gemeentewet raadscommissies heeft ingesteld. Op grond van het vierde lid van artikel 82 Gemeentewet
worden deze commissies voorgezeten door een raadslid. Vandaag worden deze voorzitters benoemd. De
volgende personen worden daarbij voorgedragen als commissievoorzitters de heer R.H. van Grieken, de
heer T. de Jong en de heer F.W. Reijmerink.

Aldus wordt besloten.

9. BENOEMING LEDEN AGENDACOMMISSIE

De VOORZITTER geeft te kennen dat na de verkiezingen van 16 maart 2022 vacatures zijn
ontstaan in de Agendacommissie. Het is de gewoonte dat vier commissievoorzitters samen de
Agendacommissie vormen, met zo mogelijk een evenredige vertegenwoordiging van raadsfracties in de
oppositie en de coalitie. Voor het lidmaatschap van de Agendacommissie zijn de volgende personen
voorgedragen: de dames B. Verweij en V. Wesselink en de heren F.W. Reijmerink en T. de Jong.

Aldus wordt besloten.

10. BENOEMING LEDEN WERKGEVERSCOMMISSIE

De VOORZITTER brengt naar voren dat de gemeenteraad de beschikking heeft over een griffie
die de raad ondersteunt bij de werkzaamheden. De ambtenaren die werkzaam zijn op de griffie werken niet
onder de verantwoordelijkheid van het college van burgemeester en wethouders, maar onder
verantwoordelijkheid van de raad. De raad is dus werkgever voor de personen die werkzaam zijn op de
griffie. De raad heeft om deze werkgeversrol goed uit te kunnen voeren een verordening ingesteld met als
naam: “Verordening Werkgeverscommissie voor de griffie gemeente Hilversum.” In de verordening staat
beschreven dat er een werkgeverscommissie is die bestaat uit drie leden. Voorgesteld worden tot voorzitter
van de werkgeverscommissie de heer H.H. Fennema te benoemen en tot leden de heer R.J.G. Lancé, en
mevrouw A. van de Beek.

Aldus wordt besloten.

H120220608 31



11. BENOEMING LEDEN MRA RAADSTAFEL

De VOORZITTER geeft aan dat in dc vergadering van raadscommissie van 17 november 2021 en
de vergadering van raad van 8 december 2021 het agendapunt ‘MRA samenwerkingsafspraken’ is
behandeld. Een onderdeel van de MRA samenwerkingsafspraken is de vorming van de MRA Raadtafel. De
vertegenwoordigende organen (raden en Staten) zijn met één lid vertegenwoordigd in de raadtafel.
Voorgesteld wordt om de heer R.J.H. Docter als lid en mevrouw C. Jansson als plaatsvervangend lid aan te
dragen.

Aldus wordt besloten.

12. OPHEFFEN GEHEIMHOUDING OP COLLEGEBRIEF

De VOORZITTER licht toe dat op 5 februari 2019 is besloten een collegebrief te versturen naar
een externe partij als reactie op een verzoek tot medewerking aan een wijziging van het planologisch
regime. Op deze brief heeft het college geheimhouding gelegd en deze geheimhouding is door de raad op
27 februari 2019 bekrachtigd. Over het onderwerp heeft het college de raad tevens geïnformeerd in de
besloten vergadering van de commissie Economie en Bestuur op 6 februari 2019.

In overleg met de verzoeker is geconcludeerd dat er thans geen reden meer is om deze
geheimhouding in stand te laten. Het college vraagt de raad daarom de door hen bekrachtigde
geheimhouding op de door het college verzonden brief op te heffen. Verdere correspondentie met
verzoeker, die in de maanden juni/juli is voorzien, kan dan ook openbaar plaatsvinden.

Aldus wordt besloten.

13. LIJST INGEKOMEN STUKKEN D.D. 8 JUNI 2022

Voor de geagendeerde stukken wordt verwezen naar de in de rubriek IV van de bij de agenda
overgelegde lijst van ingekomen stukken.

De VOORZITTER geeft aan dat rubriek IV een verzoek bevat inzake bekrachtiging
geheimhouding in zaken:

- raadsvoorstel en bijbehorende bijlagen met zaaknummer 1108083;
- raadsvoorstel en bijbehorende bij lagen met zaaknummer 111443;
- de actualisatie grondexploitatie 2022, zaaknummer 10790333;
- individueel geactualiseerde grondexploitaties, de geactualiseerde grex Anna’s Hoeve,

bouwplan en de geactualiseerde grex 2022 Stationsplein.

De raad stemt conform artikel 25 lid 3 van de Gemeentewet in met het bekrachtigen van de
geheimhouding op de genoemde stukken.

De VOORZITTER sluit de vergadering om 23.53 uur.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de gemeenteraad van 13juli 2022,
de gijiffik, de voorzitter,

H. r.G.M.vandenTop‘t Westeinde MMC
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